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IN iNTlMPINAREA ALEGERILOR
INTR-O ATMOSFERĂ ENTUZIASTĂ 

AU ÎNCEPUT INTILNIRILE 
INTRE ALEGĂTORI Ş l CANDIDAŢII 
FRONTULUI UNITĂŢII SOCIALISTE

O nouă şi pilduitoare manifes
tare a participării entuziaste a 
maselor de oameni ai muncii din 
toate sectoarele vieţii materiale 
şi spirituale la campania electo
rală ce se desfăşoară pe cuprin
sul tării îşi găseşte materializarea 
în numeroasele întîlniri dintre 
candidaţi şi alegători, întîlniri 
care au început şi în oraşele şi 
satele Judeţului nostru.

Expresie a democratismului 
profund al sistemului nostru elec. 
torai, întîlnirile prilejuiesc afir

marea plenară a spiritului civic, 
sínt impregnate de ideile călă
uzitoare ale Manifestului Frontului 
Unităţii Socialiste, document în 
care toţi cetăţenii judeţului nos
tru — români, germani, maghiari 
— văd o oglindire a realizărilor 
cu care ne mîndrim azi, a perspec
tivelor însufletitoare ale zilei de 
mîine.

Pretutindeni, cetăţenii partici
panţi la întîlniri îşi exprimă cu 
tărie încrederea nestrămutată în 

politica Partidului Comunist Ro

mân de înălţare a patriei noastre 
socialiste pe culmile civilizaţiei- şi 
progresului, dau glas hotărîrii lor 
unanime de a da viaţă vastului 
program de desăvîrşire a con
strucţiei socialismului elaborat de 
Congresul al IX-lea al partidului.

Numeroase sínt dovezile elanu
lui creator, ale spiritului fecund 
al dezbaterilor orientate spre în
făptuirea celor ce ne-am propus 
să realizăm în anul 1969, anul în 
care sărbătorim a XXV-a aniver
sare a Eliberării ţării, în care ne

pregătim să întîmpinăm cel de
al X-lea Congres al partidului.

Oglindă a vieţii sociale ce pulsea
ză în toate oraşele şi comu
nele noastre, acest dialog cu pro
funde semnificaţii, va avea drept 
urmare un bogat program de lu
cru pentru cei cărora cetăţenii 
sínt hotărîţi să le acorde la 2 
martie votul lor, este un bogat 
tezaur al înţelepciunii colective, 
semn al lărgirii şi perfecţionării 
continue a democraţiei orînduirii 
noastre socialiste.

Prilej de tre- 
cere în revistă 
şi de noi 
propuneri

Ieri după-amiază, în sala de fes
tivităţi a căminului cultural din 
Loamneş, un mare număr de cetăţeni 
din satele aparţinătoare — Sădinca, 
Haşag şi Mîndra — s-au îritîlnit cp 
candidatul Frontujui Unităţii Socia
liste pentru Marea Adunare Naţiona
lă, inginerul Miron Negrilă, direc
torul general al uzinei „Indepen
denţa“ din Sibiu şi cu candidatul 
pentru Consiliul popular judeţean 
Iosif Funk — cooperator.

Tovarăşul Gheorghe Tudor, preşe
dintele Consiliului comunal al Fron
tului Unităţii Socialiste, care a des
chis adunarea, a trecut în revistă 
realizările obţinute de sătenii mobi
lizaţi de deputaţii legislaţiei actuale.

Cetăţenii Ion M. Presăcan, Traian 
Tomuţa, loan Boantă, Ion I. Presăcan 
şi mulţi alţii, luînd cuvlntul In ca
drul adunării, au făcut numeroase 
propuneri în scopul mai bunei gos
podăriri a comunei şi satelor, pentru 
urbanizarea acestora în lumina indi
caţiilor celui de-al IX-lea Congres 
al partidului.

Pe această linie s-au propus unele 
măsiiri realizabile cu aportul locui
torilor, cum ar fi: continuarea ac
ţiunii de pavare a trotuarelor, ame
najarea drumului ce leagă centrul 
de comună cu satul Sădinca, con
struirea unui nou sediu al Consiliu
lui popular comunal şi altele.

Tovarăşul ing. Miron Negrilă, can
didat pentru circumscripţia electo
rală nr. 7 a M.A.N., a vorbit apoi 
pe larg despre politica înţeleaptă a 
partidului şi statului pentru ridicarea 
agriculturii noastre socialiste la ni
velul epocii actuale, despre căile de 
rentabilizare a cooperativelor agri-

perspective de dezvoltare -a şeptelu- 
lui şi a culturii plantelor tehnice.

In încheierea cuvîntului său tova
răşul Negrilă a făcut un apel la toţi 
cetăţenii circumscripţiei respective 
d^ a-şi mobiliza toate forţele în ve
derea obţinerii de noi succese în 
cadrul echipelor, brigăzilor, sectoa
relor în care muncesc, cît şi pe li
nia acţiunilor patriotice pentru mai 
buna gospodărire a satelor şi co
munelor.

Dialog despre 
hărnicie 
şi hotărîre

In sala căminului cultural din Po- 
rumbacu de Jos a avut loc ieri', în- 
tîlnirea alegătorilor cu candidata de 
deputat pentru Marea Adunare Na
ţională în circumscripţia electorală 
nr. 10, tovarăşa Eleonora Nilca. Pre
zenţa numeroasă, multiplele proble
me ridicate de către cetăţeni au dat 
adunării un puternic caracter de lu
cru. Deschizînd adunarea, tovarăşul 
Simion Schorsten, din partea Consi
liului judeţean al Frontului Unităţii 
Socialiste, a evidenţiat democratis-

Platforma prezentată de Frontul 
Unităţii Socialiste pentru alegerile 
de la .2 mârtie a.c. este un amplu 
program ştiinţific dé activitate pen-

mul profund al orînduirii noastre, 
vizibil şi în modul de desfăşurare a 
campaniei electorale. întîlnirile can
didaţilor cu alegatorii, dorinţa aces
tora şi a cetăţenilor de a contribui 
cu toate forţele la realizarea obiec
tivelor care ne stau în faţă, dorinţa 
sinceră de a contribui, prin propu
nerile care le fac, la ridicarea aşe
zărilor noastre pe noi trepte ale ci
vilizaţiei şi progresului demonstrează 
convingător că între program şi 
faptele noastre există o deplină 
unitate.

Au luat cuvîntul numeroşi cetă
ţeni din comună, care au. evidenţiat 
succesele obţinute în anii care au 
trecut, mîndria porumbăcenilor de a 
se fi prezentat la analiza muncii lor 
din 1968 cu rezultate care le tac 
cinste. Depăşirea producţiilor cerea
liere, Îndeplinirea obligaţiilor con
tractuale, buna retribuire a muncii 
lor de un an au revenit mereu în 
centrul discuţiilor.

Au fost făcute numeroase propu
neri cu privire la mai buna organi
zare a treburilor în cooperativa a- 
gricolă de producţie, întărirea disci
plinei în unele sectoare (legumicul- 
tură, zootehnie), o participare mai 
plină de răspundere a mecanizato
rilor la îndeplinirea propriilor sar
cini, mai intensa activitate pe linie 
edilitar-gospodărească.

Gheorghe Comşa, scoţînd in evi
denţă măsurile care s-au luat în sec
torul zootehnic pentru o mai mare 
pondere a acestuia în realizarea ve
niturilor băneşti ale cooperativei, a-

tul Frontului Unităţii Socialiste sin
tetizează orientarea consecventă a 
partidului nostru pentru desăvîrşirea 
construcţiei socialiste în patria noas
tră. Întregul popor a primit cu în
credere acest act de o însemnătate 
deosebită pentru dezvoltarea socială 
în România socialistă.

Aşa cum se arată în Manifest, 
„întregul popor, unit prin aceleaşi 
năzuinţe şi interese, este animat de 
ţelul suprem al construirii socialis
mului şi comunismului, al realizării 
unei înalte civilizaţii materiale şi 
spirituale în România.

Clasa muncitoare, ţărănimea, inte
lectualitatea, toţi oamenii muncii — 
români, maghiari, germani şi de alte 
naţionalităţi — întîmpină alegerile 
într-o atmosferă de intensă activitate 
socială şi politică, de puternic elan 
patriotic, desfăşurînd întreceri pen
tru noi realizări în cinstea celei de-a 
XXV-a aniversări a Eliberării patriei 
şi a Congresului al X-lea al Parti
dului Comunist Român".

Marile realizări ale poporului nos
tru pe calea construcţiei socialiste 
reprezintă victorii ale învăţăturii 
marxist-leniniste. Principiile de bază 
ale revoluţiei socialiste au fost apli
cate în mod creator sub conducerea 
înţeleaptă a partidului, în condiţiile 
concrete din România. Ritmul înalt 
al dezvoltării, industriale a econo
miei noastre socialiste, caracterul tot 
mai pregnant intensiv şi multilateral 
al agriculturii, amplele prefaceri 
structurale ale vieţii culturale şi ar
tistice, ridicarea continuă a nivelului 
de trai material şi spiritual al 
poporului atestă capacitatea de con
ducător înţelept a partidului.

răta că prin aplicarea acestor măsuri, 
prin îmbunătăţirea efectivelor de a- 
nimale, printr-o responsabilitate spo
rită a celor care lucrează aici cifrele 
de plan pe 1969 vor fi depăşite. Pro
punerile făcute de Nicolae Bărdaş, 
Gheorghe Urlea, Nicolae Neamţu şi 
alţii au demonstrat hotărîrea oame
nilor de aici de a munci cu tot ela
nul pentru a asigura transpunerea în 
viaţă a sarcinilor trasate de partid 
lucrătorilor de pe ogoare.

Au fost făcute propuneri cu pri
vire la îmbunătăţirea activităţii scolii 
generale, asistentei, medic.o-sani’are, 
şi altele.

In finalul discuţiilor, a luai cu
vîntul tovarăşa Eleonora Nilca, care 
a făcut o scurtă apreciere a rezul
tatelor obţinute de către cooperatorii 
din Porumbacu de Jos, a trecut suc
cint în revistă eforturile pe care 
partidul şi statul nostru, întregul 
popor le fac pentru a făuri oameni
lor muncii condiţii de viată şi de. 
muncă demne de societatea noastră 
socialistă.

„Aşa cum au subliniat şi alţi vor
bitori — a spus candidata — tot 
ceea ce realizăm prin avîntul minţii 
şi al braţului nostru, toate eforturile 
pe care le depunem au un singur şi 
esenţial scop — fericirea noastră a 
tuturora, dorinţa noastră de a crea 
fiecărui om al muncii, nouă si copii
lor noştri cele mai bune condiţii de 
viaţă. Iată de ce hotărîrea de a face 
mai mult şi mai bine în anul acesta 
constituie garanţia că ceea ce ne 
propunem vom realiza".

In sectorul agricol al economiei, 
mica gospodărie ţărănească, incapa
bilă să asigure satisfacerea nevoilor 
unei societăţi în plin avînt al dez
voltării, a fost înlocuită de marile 
unităţi socialiste, întreprinderi agri
cole de stat şi cooperative agricole 
de producţie, forme avansate de or
ganizare a muncii şi a producţiei. 
S-a asigurat astfel unitatea bazei 
tehnico-materiale a construcţiei so
cialiste în toate sectoarele econo
miei nationale, proprietatea socia
listă asupra mijloacelor de producţie 
favorizînd aplicarea celor - mai noi 
cuceriri ştiinţifice şi tehnice în pro
ducţie, înlăturînd orice posibilitate 
de exploatare a omului de către om, 
pentru propăşirea întregii noastre 
societăţi.

Încheierea procesului de coopera
tivizare a deschis cale liberă mo
dernizării şi sporirii producţiei agri
cole, a descătuşat noi energii crea
toare în rîndul ţărănimii muncitoare. 
Forma cea mai potrivită pentru or
ganizarea muncii ţărănimii, coopera
tiva agricolă de producţie s-a dove
dit astfel condiţie esenţială a gene
ralizării relaţiilor socialiste în eco
nomia naţională. Cooperativele agri
cole de producţie au obţinut an de 
an succese importante în activitatea 
lor.

Reorganizarea agriculturii de stat, 
în cadrul căreia ferma devine „ce
lula" de bază a organizării muncii 
şi a producţiei, a permis ridicarea 
pe o treaptă superioară a activităţii 
în acest sector.

Partidul şi guvernul s-au preocu
pat permanent de formarea şi dez
voltarea bazei tehnico-materiale a a-

cole de producţie, TemaPcînd speci
ficul unităţii din Loamneş cu mari I tru întregul nostru popor. Manifes-

Spaţioasa construcţie a Centrului de finisaj .7 Noiembrie" din Sibiu

PROGRAM ŞTIINŢIFIC DE 
TÄTE PENTRU ÎNTREGUL

A 65-a ANIVERSARE 
A TOVARĂŞULUI EMIL BODNARAŞ
Luni, 10 -februarie, tovarăşul Emil 

Bodnaraş, membru al Comitetului 
Executiv, al Prezidiului Permanent al 
C.C. al P.C.R., vicepreşedinte al Con
siliului de Stat, a împlinit 65 de ani. 
Cu acest prilej, luni la amiază Comi
tetul Executiv al C.C. al P.C.R., a o- 
ferit o masă tovărăşească în onoarea 
tovarăşului Emil Bodnaraş.

Au participat tovarăşii Nicolae 
Ceauşescu, Ion Gheorghe Maurer, 
Gheorghe Apostol, Chivu Stoica, Vir
gil Trolin, Ilie Verdeţ, Florian Dănă- 
lache. Constantin Drágán, Janos Fa
zekas, Petre Lupu, Manea Mănescu, 
Gheorghe Răduiescu, Leonte Răutu. 
Gheorghe Stoica, Vasile Vîlcu, Şte
fan Voitec, Iosif Banc, Petre Blajo- 
vici. Emil Drăgănescu, Mihai Gere, 
Dumitru Popa, Dumitru Popescu, Mi
hai Dalea, Vasile Patilineţ.

In timpul mesei, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu a rostit un toast cald la 
adresa sărbătoritului. „Cred — a spüs 
secretarul general al C.C. al P.C.R., — 
că sínt în asentimentul tuturor tova
răşilor să te felicit călduros cu pri
lejul împlinirii vîrstei de 65 de ani, 
pentru felul în care mulţi ani de-a 
rîndul ai slujit poporul român in 
lupta sa pentru eliberare socială şi 
naţională şi pentru construcţia socia
lismului în ţara noastră. Sigur, s-ar 
putea spune mult despre aceşti ani 
petrecuţi în mişcarea muncitorească 
şi revoluţionară din România. Toţi 
sau o bună parte din tovarăşii de 
aici au lucrat cu tine şi în ilegali
tate şi după 23 August şi ştiu cu 
cită abnegaţie, cu cită hotărîre ai 
acţionat şi acţionezi şi astăzi în în
făptuirea hotărîrilor partidului şi 
guvernului nostru. Problemele pe 
care le-am rezolvat au fost multe şi, 
după cum se ştie, le-am rezolvat în 
general bine. Mai e, desigur, mult 
de rezolvat — pe plan intern — 
pe drumul construcţiei socialiste, pre
cum şi pe plan internaţional, pe dru
mul realizării unor relaţii principiale 
între ţările socialiste, între partidele 
comuniste, a unor relaţii de colabo
rare cu toate statele.

Doresc să-ţi urez, tovarăşe Emil 
Bodnaraş — a spus în continuare to
varăşul Ceauşescu, — ca şi în vii
tor, cu aceeaşi pasiune şi ener
gie, să acţionezi împreună cu colec
tivul din care faci parte, cu între
gul partid, pentru promovarea poli
ticii elaborate de Congresul al IX-iea 
— politică ce asigură mersul tot 
mai hotărît înainte pe calea socialis
mului al României, politică ce mili

tează pentru promovai ea unor reiaţi, 
de deplină egalitate între ţările so
cialiste, între partidele comuniste, 
pentru asigurarea dezvoltării libere 
şi independente a României, ca şi a 
tuturor ţărilor socialiste. Iţi doresc, 
în numele meu şi al tuturor tova
răşilor din conducerea de partid şi 
de stat, al partidului nostru, multă 
sănătate, putere de muncă, multă fe
ricire".

Răspunzînd, tovarăşul Emil Bodna
raş a spus, printre altele: „Permite- 
ţi-mi să exprim deosebitele mele 
mulţumiri, ţ întreaga şi profunda mea 
gratitudine pentru manifestările de 
atenţie, de prietenie şi puternicele 
sentimente tovărăşeşti care mi-au 
fost adresate astăzi, şi îndeosebi, 
pentru cuvîntul cald al tovarăşului 
Nicolae Ceauşescu".

Referindu-se la semnificaţia împli
nirii unei anumite vîrste, tovarăşul 
Emil Bodnaraş a spus: „Nici un om ca 
fiinţă superioară, socială, nu se poa
te realiza decit în măsura în care 
reuşeşte sM dea ceva oamenilor — 
şi a da oamenilor însemnează în 
toate situaţiile a depăşi propriul său 
eu. Cu cît mai mulţi sínt oamenii că
rora le poţi da, cu atît realizarea este 
mai deplină. Comuniştii sínt acea 
categorie de oameni care prin pozi
ţia lor, ştiinţific fundamentată, se 
situează la nivelul celei mai depline 
realizări — pentru că scopul lor nu 
este simplu altruist, nu este de sim
plă binefacere, ci un scop conştient, 
de luptă, de transformare a socie
tăţii umane".

„Marea satisfacţie pe care o încerc 
cu prilejul acestei aniversări — a 
spus vorbitorul — este de a fi putut 
participa activ, mai bine de 37 de 
ani, într-o activitate conştientă şi 
deci a justifica — în măsura în care 
aceasta a fost făcută aici de către 
tovarăşul Ceauşescu şi în aprecie
rile exprimate de dumneavoastră în 
cursul zilei de astăzi — existenta fac
torului calitativ în afirmarea existen
tei mele ca om. Sigur, în recunoaş
terea acestei satisfacţii nu lipseşte 
şi nu poate lipsi, judecind fără pre
tenţia de a face un bilanţ, consta
tarea că prin prisma experienţei şi 
a învăţămintelor a 37 de ani de acti
vitate în mişcarea revoluţionară, 
multe lucruri le-aş fi putut face mai 
bine, la vremea lor, sau poate chiar 
altfel decît aşa cum le-am făcut. 
Prin aceasta poate aş fi putut aduce 
o contribuţie mai constructivă la 
străduinţele colectivului nostru de

conducere — din care de peste 
26—27 ani fac parte — de a rezolva 
problemele grele care i-au stat în 
faţă, deşi pînă la urmă ele nu au 
rămas nerezolvate — dovadă că 
România, Partidul Comunist Român 
se situează acolo unde se găsesc as
tăzi, in prestigiul loţ, în capacitatea 
lor de creaţie şi de afirmare".

Partidul nostru se prezintă astăzi, 
a spus tovarăşul Bodnaraş, cu colec
tivul de conducere cel mai puternic 
pe care l-a avut pînă acum. Sub în
drumarea acestui colectiv, după al 
IX-lea Congres, partidul nostru a 
putut să se angajeze cu mai multă 
hotărîre pe drumul desăvirşirii ope
rei socialiste.

După ce s-a referit la stilul de 
muncă colectiv instaurat consecvent 
în conducerea partidului, tovarăşul 
Bodnaraş a spus: „Sigur, nu poţi să 
nu te opreşti în acest context al 
judecăţii la persoana secretarului ge
neral al Comitetului nostru Central. 
In formaţia noastră, tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu exprimă două 
lucruri deosebit de valoroase. Trecu
tul său l-a legat de la început de 
cadrele cele mai vechi ale partidului 
şi l-a pus în contact cu perioada cea 
mai grea în creşterea partidului nos
tru ceea ce i-a permis să acumuleze 
o bogată experienţă. în acelaşi timp 
el are suficientă tinereţe pentru a 
avea curajul adoptării noului fără 
prejudecăţi, rezultînd o îmbinare ar
monioasă în care să se întrunească 
toate elementele necesare luării unor 
hotărîri cît mai aproape de ceea ce 
exprimăm prin noţiunea just.

Cit un astfel de colectiv, tova
răşi, aşa aşezat şi cu răspunderile 
astfel împărţite, cred că putem să 
facem faţă • în bune condiţiuni sar
cinilor la care s-a referit tovarăşul 
Ceauşescu aici".

„Vă rog — a spus în continuare 
tovarăşul Bodnaraş — ca în încheie
re să-mi permiteţi, o dată cu repeta
rea mulţumirilor mele, să exprim în
treaga convingere care mă animă pe 
mine şi, indiscutabil, întregul nostru 
colectiv, că vom păşi cu succes şi 
în viitor spre realizarea marilor înda
toriri ce revin partidului nostru, atît 
pe scară naţională, cît şi internaţio
nală".

Conducătorii de partid şi de stat 
l-au felicitat călduros pe tovarăşul 
Emil Bodnaraş, urîndu-i multă sănă
tate, fericire, putere de muncă în 
slujba partidului şi a poporului nos
tru. (Agerpres).

Marcel Jurcă din secţia prelucrări 
mecanice a uzinei „Balanţa" din 
Sibiu, la o maşină de frezat şi 

alezat orizontal
O r a ş u l  C i s n ă d i e

p e  tre p te le  afirm ării
ACTIVI-
POPOR

griculturii. Astăzi pe ogoarele patriei 
lucrează aproape 100 000 tractoare, 
peste 55 000 semănători mecanice, 
50 000 combine pentru recoltarea ce
realelor păioase şi alte maşini agri
cole care asigură executarea meca
nizată a unui volum mare de lucrări 
agricole. Alături de extinderea me
canizării, chimizarea agriculturii a 
contribuit substanţial la sporirea pro
ducţiei acestui sector. Eforturile sta
tului nostru pentru dezvoltarea in
dustriei de îngrăşăminte chimice, 
concretizate în cantităţile tot mai 
mari de asemenea substanţe pe care 
le primesc şi le aplică unităţile agri
cole socialiste, au fost de natură să 
dea un puternic impuls sporirii pro
ducţiilor agricole. Cu toate condiţiile 
climatice mai puţin favorabile cul
turilor în 1968, în perioada 1966— 
1968 s-a realizat o producţie agri
colă globală medie cu 24 la sută mai 
mare decît cea obţinută în perioada 
celor cinci ani árlteriori.
• Şi,' aşa cum se arată în Manifest, 
„Rezultatele obţinute în agricultură 
sínt rodul hărniciei şi priceperii ţă
rănimii, al tuturor celor ce muncesc 
la sate. Ţărănimea, aliată de nădejde 
a muncitorimii, aduce o contribuţie 
tot mai mare la creşterea bogăţiei 
naţionale, participă tot mai activ la 
întreaga viaţă socială şi de stat".

Făcînd bilanţul rezultatelor obţinu
te de întregul popor român pe linia 
construcţiei noii societăţi, Manifes-

(Continuare în pan a II a
Ing. IOAN FLORIAN, 

vicepreşedinte al Consiliului popular 
judeţean, director al Direcţiei agricole

Succesele remarcabile obţinute de 
oraşul Cisnădie, în ultimii patru ani, 
pe linie economică şi social-cultu- 
rală, dovedesc pe deplin înscrierea 
activităţii lui pe coordonatele majore 
ale societăţii socialiste.

Ca urmare a alocării de către stat 
a unui volum de investiţii de 98,5 
milioane lei, industria cisnădiană s-a 
dezvoltat în perioada amintită în- 
tr-un ritm necontenit. Aceasta a pen- 
mis sporirea valorii producţiei globale 
şi marfă cu 2,34 milioane lei şi respec
tiv cu 2,33 milioane lei în 1968, 
faţă de 1965 şi creşterea productivi
tăţii muncii cu 7,84 la sută.

In cei patru ani, industria uşoară 
din oraşul textiliştilor a dat statului 
acumulări în valoare de 994,5 mili
oane lei, iar economiile date peste 
plan la preţul de cost au fost de 2,5 
milioane lei, sporind în 1968, faţă 
de 1965, cu 192 la sută.

Industria textilă a oraşului Cisnă
die va continua să se dezvolte şi în 
anii următori, prin sporirea capacită
ţilor de producţie a întreprinderilor 
prin alocarea de noi fonduri. Numai 
pentru anul 1969 investiţiile destina
te dezvoltării lor se cifrează la 15 
milioane lei.

în anii puterii populare, ca urmare 
a grijii partidului şi statului pentru 
instruirea şi educarea tineretului, 
s-au alocat din ce în ce mai multe 
fonduri pentru asigurarea bazei ma
teriale necesare dezvoltării învăţă- 
mîntului de toate gradele. Trecerea 
la generalizarea învăţămîntului de 8 
ani şi lărgirea reţelei şcolare prin 
înfiinţarea liceului de specialitate a 
impus dezvoltarea în continuare a 
spaţiului de şcolarizare. Dacă acum 
patru ani în Cisnădie existau în to
tal 48 săli de clasă, în prezent ele 
au ajuns la 74, coiistruindu-se o 
şcoală nouă cu 16 săli de clase şi 
riîndu-se parţial în folosinţă o nouă 
unitate şcolară., Pşralel s-a reamena. 
jat spaţiul existent la unităţile mai 
vechi.

Necesitatea măririi spaţiului de 
şcolarizare ;a fost impusă de creşte

rea populaţiei oraşului şi implicit a 
numărului de elevi. In actualul an 
şcolar, la Cisnădie, în şcolile gene
rale, licee, la şcoala profesională şi 
tehnică de maiştri învaţă un număr 
de 3 804 elevi, cu 1 305 mai mulţi 
faţă de anul 1965.

în scopul instruirii şi educării ele
vilor numărul învăţătorilor şi profe
sorilor s-a dublat.

Pentru asigurarea condiţiilor op
time desfăşurării procesului instruc- 
tiv-educativ, în anii următori se vor 
construi noi obiective şcolare. In 
1969 va fi dat în folosinţă noul local 
al Şcolii generale nr. 3, în 1970 un 
nou local cu 16 săli de clasă, 4 la
boratoare pentru Centrul şcolar pro
fesional şi tehnic şi liceul industrial. 
Pînă în 1972 se va construi o sală 
de gimnastică la Grupul şcolar pro
fesional şi se preconizează construi
rea unui nou local pentru liceul 
teoretic.

In oraşul Cisnădie a fost dată în 
folosinţă în anul 1961 o casă de cul
tură. Ea dispune la ora actuală de o 
bibliotecă cu peste 25 mii volume. 
In ultimii patru ani a fost înzestrată 
cu o bază materială ce corespunde 
tuturor exigentelor.

Activitatea de culturalizare a ma
selor în cadrul acestui lăcaş a spo
rit an de an. Dacă acum patru ani 
aici îşi desfăşurau activitatea doar 4 
formaţii artistice cu 120 membri, din 
care 30 de naţionalitate germană, 
la ora actuală activează 14 formaţii 
artistice cu peste 350 artişti amatori, 
din care 150 de naţionalitate ger
mană.

Unele dintre .aceste formaţii au 
reuşit să se facă cunoscute şi în a- 
fara judeţului nostru. De pildă, An
samblu! de cîntece, şi dansuri, vaio- 
rificînd folclorul local, a prezentat 
în vara trecută spectacole pe Litoral 
şi la televiziune. Ansamblul folcloric 
săsesc a prezentat. 25 de spectacole

• (Continuare În pag. a Hl-aJ 
IOAN STREZA, cor**».
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la  Primul concurs de schi de pe pîrtia de la Onceşti, juniorul Udo Krasser 
(Voinţa) Ia proba de slalom uriaş, a ocupat locul doi
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EMISIUNEA „DESPRE  
Ş l PENTRU TINERET“

La centrul de radioficare al muni
cipiului Mediaş, a fost inaugurată o 
emisiune nouă, dedicată în exclusivi
tate tineretului. Aceste emisiuni „Des
pre şi pentru tineret", iniţiate de 
Comitetul municipal U.T.C., vor 
putea fi audiate în fiecare joi.

Prima emisiune de acest gen a 
fost realizată de comitetul U.T.G. al 
uzinei „Emailul roşu", secretar Du
mitru Tudorán. Pentru această in- 
tîlnire cu cei peste 14 000 de ascul
tători, Adolf Etz şi Marin Agapescu 
au prezentat cîteva popasuri prin 
diferite locuri de desfăşurare a acti
vităţii tinerilor. Au arătat printre al
tele că la maşinile de emailat au fost 
repartizate echipe formate în mare 
majoritate din tineri, şi că multe din
tre acestea muncesc cu multă price
pere. Au fost amintiţi pentru rezulta
tele deosebite şefii de echipe Marc 
Petru, Cucuiet Tobias, Mărgineanu 
Gligor. S-a scos în evidenţă, de ase
menea, participarea organizaţiei de 
tineret la colectarea şi predarea la 
I.C.M. a celor 157 tone de fier vechi, 
la efectuarea celor peste 20 000 ore 
muncă patriotică pentru amenajarea 
de spaţii verzi şi baze sportive, pen
tru amenajarea curţii întreprinderii, 
taluzarea malului sting al Tîrnavei 
şi alte acţiuni.

In cadrul emisiunii a fost invitat 
şi Teodor Flentea, muncitor în sec
ţia email, căruia, deşi tînăr, i-a fost 
depusă candidatura în circumscripţia 
electorală judeţeană nr. 59. Intervie
vatul ne-a mărturisit, printre altele: 
„Adunarea cetăţenilor din circum
scripţia în care candidez a constituit 
pentru mine un moment emoţionant, 
de mare mîndrie; mi-am dat seama 
că cetăţenii din cartierul Vitrome- 
tan au mare încredere în forţa mea 
de muncă. Mi-am propus să ţin o 
legătură permanentă cu cei 6 depu
taţi din circumscripţiile municipale, 
să susţin cu fermitate interesele oa
menilor care m-au propus".

La rubrica „Mărturisiri legate de 
actuala campanie electorală", nu

putem încheia fără să amintim cîteva 
din cuvintele pline de emoţie ale 
muncitorului emailator Alexandru 
Gombár: „Am 20 de ani. La 2 mar
tie votez pentru prima dată pentru 
Frontul Unităţii Socialiste. îmi voi da 
votul cu toată încrederea şi devota
mentul unuia care a crescut şi a 
cunoscut trainice trepte ale împli
nirii în anii socialismului".

în producţie Alexandru Gombár 
este evidenţiat lună de lună. Incepînd 
din anul 1966 cînd s-a angajat, a 
primit două insigne de fruntaş în 
întrecerea socialistă, — pe 1967 şi 
1968. Elev al liceului seral, este unul 
dintre tinerii cu care organizaţia de 
tineret din uzină se mîndreşte.

Vorbind despre priceperea şi hăr
nicia tinerilor de la uzina medieşeană 
amintită, inginerul Mihai Binder a 
arătat că uteciştii se situează cu 
regularitate printre cei evidenţiaţi. 
Astfel, în anul 1968, din cei 449 
fruntaşi în întrecerea socialistă, pes- ' 
te 50 sínt tineri, deci o dovadă con
cludentă a faptului că elanul lor tine
resc completează forţa şi experienţa 
celor vîrstnici cu care se întrec.

Mihai Binder, vorbitorul, n-a vrut 
să rămînă necunoscută de către ti
nerii din municipiul Mediaş nici 
munca directă în rîndul muncitori
lor a posturilor volante ale biblio
tecii, nici faptul că 40 de tineri slnt 
înscrişi la liceul seral, nici artiştii 
amatori ai uzinei. Şi în această con
fruntare cu publicul de astă dată, 
de la distantă, atît soliştii vocali 
Dumitru Spătaru, Emanoil Poantă şi 
Aurel Drăgan, cit şi orchestra, au 
prilejuit auditorilor trăirea unor mo
mente de elevată emoţionalitate.

Următoarele minute ale emisiunii 
au fost rezervate rubricii „Ştiaţi 
că...“. Au fost popularizate activităţile 
initiate de către comitetul U.T.G. al 
uzinei.

MARIA MUNTEANU
red. la Centrul de radioficare

PROGRAM ŞTIINŢIFIC 
DE ACTIVITATE
(Urmare din pag. I)
tul Frontului Unităţii Socialiste pre
figurează telurile înalte de dezvol
tare a organismului social In viitor. 
Agricultura va fi dotată cu noi ma
şini şi utilaje moderne, se va accen
tua caracterul intensiv al dezvoltării 
sale. In 1969 se vor folosi de 2,5 ori 
mai multe îngrăşăminte chimice în 
raport cu anii 1961—1968. Va conti-

agronomică fundamentală şi aplica
tivă.

Manifestul Frontului Unităţii So
cialiste, primit cu un deosebit inte
res de poporul nostru, sintetizează 
orientarea ştiinţifică a Partidului Co
munist Român în realizarea idealu
rilor de progres ale întregii noastre 
naţiuni.

Tin e r  i i  p a tin a to r i  
s ib ien i au  c îş tig a t 
„C upa R om ân ie i“

Simbătă, 8 februarie 1969 a avut 
loc pe pista „Avîntul" din Miercurea 
Giuc concursul speranţelor la copii, 
din cadrul „Cupei României", orga
nizat de Federaţia română de pati
naj.

O surpriză a constituit-o compor
tarea foarte bună a micilor patina
tori sibieni, care au reuşit să cîş- 
tige locul 1 pe echipe (44 p) şi ca 
atare „Cupa României" la copii. Pe 
locurile următoare s-au clasat echi
pele: Avîntul Miercurea Ciuc (23 p), 
C.S.M. Cluj (21 p), Şcoala sportivă 
de elevi Miercurea Ciuc (19 p) şi 
Agronomia Cluj (9 puncte).

Cu ocazia acestui concurs patina
torii sibieni au doborlt toate recor
durile judeţene pe distanţele la care 
au participat.

O comportare deosebită a avut 
Sanda Frum, care a cîştigat ambele 
probe de biatlon la categoria copii I, 
obţinînd rezultatele: 500 m — 65" 
(record judeţean) şi 1 000 m — 2'21"9 
(record judeţean) şi Adrian Vîrbănes- 
cu la categoria copii II, la 300 m — 
38" (record judeţean) şi 500 m — 
63" 1 (record judeţean). Rezultate 
bune au obţinut şl patinatorii: Copil 
II — Felicia Toanchină (locul III) la

Obiectivul 
principal — 
promovarea 
în divizia B
Cu prilejul „amicalului" susţi

nut în compania C.S.M.S. am vă
zut „la lucru" echipa de fotbal 
Metalul Copşa Mică, fruntaşă a 
seriei a Vl-a din divizia C. Am 
observat verva de joc a fiecărui 
component al echipei, stadiul 
bun de pregătire, ceea ce a fă
cut ca formaţia copşeană să se 
comporte la acelaşi, nivel cu ad
versarul de categorie superioară.

De la antrenorul Viorel Mure- 
şan am aflat „secretul" acestei 
bune comportări. După o amănun
ţită vizită medicală, pregătirile 
pentru retur au început la 7 ia
nuarie, efectuîndu-se cîte şase 
şedinţe de antrenament săptămî- 
nal. Pînă spre finele lunii ianua
rie accentul a fost pus pe pregă
tirea fizică generală şi specifică. 
In prezent, şedinţele de antrena
ment alternează cu jocuri amica
le (cîte două pe săptămînă). Me
talul a susţinut partide cu urmă
toarele echipe din campionatul 
judeţean. Textila Cisnădie (scor 
9—2) şi Carbosin (scor 7—1), pre
cum şi cu C.S.M. Sibiu, (1—1). 
In programul de pregătire mai 
sínt prevăzute partide de verifi
care cu Gaz metan Mediaş, C.S.M. 
Sibiu, C.F.R. Sighişoara (divizia 
C), duble întîlniri cu o echipă de 
divizia A, care urmează a fi sta
bilită.

La pregătiri participă cu regu
laritate jucătorii: Băcilă, Vlad, 
Ştefan (portari), N. Jurcă, Ona- 
che, Panaitescu, Stoian, Noian, 
Ignat, Secetă, Ţinea, Niţă, Spiri- 
donescu, Blăjan, Hornoiu, V. Jur
că (ultimii doi din echipa de ju
niori), Demetrescu (de la Progre
sul Corabia) şi Roman (de la Mi
nerul Baia Mare). Media de vîrs- 
tă — puţin peste 22 ani.

Antrenorul ne-a mărturisit că 
interesul, seriozitatea, disciplina 
şi valoarea jucătorilor îl îndrep
tăţesc să spere că echipa se va 
menţine în lupta pentru ocuparea 
primului loc în serie.

S. GHEORGHE

100 m — 15" (record judeţean) şi 
Anca Vlrbănescu (locul III) la 300 m 
— 43"2 (record judeţean); la copil I, 
Victor Ciolacu a obţinut locul III in 
clasamentul general şi la 500 m — 
59"1 (record judeţean), iar la 1000 
m — 2'92"7 (record judeţean). In cla
samentul general, la copii II, Ion 
Damian a obţinut locul III.

La concursul internaţional, A. S. 
Invătămînt Sibiu (fostă Aripile viito
rului) a concurat doar cu 4 juniori, 
dintre care 3 (Adriana Balev, Adrian 
Ciobanu şi Gheorghe Marton — la 
juniori II) şi Emílián Pătru, la juni
ori I. S-a evidenţiat Adrian Ciobanu, 
care a ocupat locul IV la 500 m.

După o odihnă binemeritată se va 
alcătui Iotul reprezentativ ce va lua 
parte la cea mai mare încercare in
ternă a anului la patinaj-viteză: cam
pionatul republican, faza finală ce va 
avea loc între 16—22 februarie la 
Miercurea Ciuc sau Tuşnad.

Prof. PETRU TIVADARU

HANDBAL

Un veritabil derbi
In „Gupa Sibiului" divizionara 

Metalul Copşa Mică a primit re
plica echipei din campionatul ju
deţean A.S.A. Sibiu. Partida a 
fost echilibrată, pînă aproape de 
final cînd rutina şi-a spus cuvln- 
tul, metalurgiştii ciştigtnd cu 
15—14 (8—8). Şcoala sportivă Si
biu a dispus comod- de Construc
torul Sibiu cu 27—13 (11—8).

Campionatul judeţean
Privite prin prisma scorurilor 

înregistrate partidele Independen
ta Sibiu — Voinţa Sibiu (m)
32— 14 (15—6), Tricotajul Agnita
— Voinţa Sibiu (f) 16—7 (8—4), 
Voinţa Agnita — Textila Mediaş 
(m) 22—10 (10—3), Tricotajul — 
Steaua roşie Sibiu (f) 19—11
(9—6), C.S.M. II Sibiu — Voinţa 
Sibiu (f) 18—9 (7—2) şl A.S.A. 
Sibiu — Constructorul Sibiu (m)
33— 8 (17—2), sínt edificatoare. 
Merită să fie menţionată îndeo
sebi întilnirea Independenţa Si
biu — Voinţa Agnita (m) 31—17 
(18—3) unde, în repriza secundă, 
elanul tinerilor a depăşit apăra
rea liderilor.

EUG. MUNTEANU coresp.

„Cupa 16 Februarie 
a revenii echipei C .S .M .S.

Timp de trei zile, sala Şcolii spor
tive de elevi din Sibiu a cunoscut 
animaţia marilor întreceri voleibalis- 
tice. Au participat trei echipe din 
divizia A: Universitatea Timişoara, 
I.E.F.S. Bucureşti şi C.S.M. Sibiu şi 
fruntaşa seriei a Il-a a diviziei C. 
Drapelul roşu Sibiu. După întreceri 
viu disputate, „Cupa 16 Februarie" 
a revenit pe merit echipei C.S.M. 
Sibiu, care la ora actuală posedă un 
lot valoros. Jocul C.S.M.-ului este 
mult -schimbat în bine şi sperăm ca 
în viitor să se îmbunătăţească şi mai 
mult.

în partida decisivă pentru primul 
loc, C.S.M.-ul a obţinut o victorie 
comodă în fata Universităţii Timişoa
ra in urma unui joc sigur, cu fante
zie in atac şi mişcare în linia a 11-a.

A doua reprezentantă sibiană în 
competiţie. Drapelul roşu, a luptat cu 
multă ambiţie în compania celorlalte 
echipe mult mai rutinate şi bine pre
gătite din punct de vedere fizic. 
Jucătoarele de la Drapelul roşu au 
salvat multe mingi dificile, dar nu 
au suficientă forţă în atac.

Iată rezultatele întrecerilor: C.S.M. 
Sibiu — Drapelul roşu 3—1 (3, —14, 
5, 12); Universitatea — I.E.F.S. 3—1 
(—13, 14, 5, 10); Universitatea — 
Drapelul roşu 3—0 (3, 10, 7); C.S.M.S. 
I.E.F.S. 3—2 (4, 10, —9, —1, 11);
1. E.F.S. — Drapelul roşu 3—1 (8, 
—6, 1, 11); C.S.M.S. — Universitatea 
3—0 (6, 5, 9). Clasamentul final se 
prezintă astfel:
1 C.S.M. Sibiu 3 3 0 9—3 6
2. Univ. Timişoara 3 2 1 6—4 5
3. I.E.F.S. 3 1 2 6—7 4
4. Dr. roşu Sibiu 3 0 3 2—9 3

Cele două divizionare sibiene au
aliniat şi vor întrebuinţa în returul 
campionatului următoarele loturi: 
C.S.M. SIBIU: FLEŞERIU, VASIU, 
SCHÖN, C. POPA, R. POPA, ŢOPA, 
OLARU, DUICÄ şi MOTRONEA; 
Drapelul roşu: MOŞNEAGU, IONAŞ, 
DAMIAN, PETRUŢIU, FRÖHLICH, 
RENGHES, BALTADOR, MORARU, 
VULCU şi PONDREANU.

Competiţia şi-a atins scopul, echi
pele dovedindu-se a fi pregătite pen
tru reluarea campionatului.

MIRCEA LUPUŢIU coresp.

FOTBAL

C U P L A J  S i n i  A H
In cadrul pregătirilor ce le efec

tuează în vederea returului, formaţia 
sibiană C.S.M., a primit duminică, 
pe stadionul Voinţa, replica echipei 
Progresul Sibiu din divizia C. Cu a- 
cest prilej s-a putut vedea că 
C.S.M.S. a ajuns la o bună pregă
tire fizică, dar manifestă unele lip
suri în ceea ce priveşte latura teh
nică şi tactică. Echipa nu are încă 
un sistem de joc. Jucătorii de la 
Progresul s-au arătat deficitari atît 
în ceea ce priveşte execuţiile teh
nice, cît şi la pregătirea fizică. Par
tida a luat sfîrşit cu scorul de 5—1 
(1—0) pentru C.S.M. prin golurile 
înscrise de Chiran (3), Laufceac şi 
Creţu, respectiv Covaci. Au fost ali
niate următoarele formaţii: C.S.M. — 
Coman (Ilié Ion, min. 46) — Zaharia, 
David, Rätscher (Nistor, min. 46), 
Mihai (Lazăr, min. 46) — Muţiu, Fli- 
chiş — Schwartz (Creţu, min. 46), 
Unguroiu (Laufceac, min. 46), Ghi- 
ran, Dinu (Kiss, min. 46); Progresul: 
Hizo (Buzatu, min. 46) — Ordean, 
Nacu (Armenciu, min. 75), Lutsch,

Boaru — Mărcuţiu (Covaci, min. 46), 
Nistor — Popa, Gh. Greavu, Mihuţ, 
Tudor.

In deschiderea acestei partide, e- 
chipa A.S.A. Sibiu, din divizia C, 
seria a Vl-a, a susţinut primul joc 
de verificare, avînd ca adversar pe 
liderul campionatului municipal Vo
inţa Sibiu. Deşi în rîndurile echipei 
militare au apărut multe nume noi, 
echipa a dovedit, pe lingă o pregă
tire fizică mulţumitoare, un bun joc 
de ansamblu, reuşind să înscrie o 
serie de goluri din combinaţii ale 
întregii linii de atac. Scor 8—1 (3—0) 
prin golurile marcate de Aiga (3), 
Panait I, Panait II, Isăilă, Bota şî 
Alexandru pentru A.S.A., Roco pen
tru Voinţa.

A.S.A.: Chişoiu —• Năstăsescu, 
Scheau, Tamaş, Dănilescu — Köll, 
Pavel — Isăilă, Panait I, Jiga, Ma
nea. Au mai jucat în repriza secun
dă: Buzdugan, Iosif, Magheru, Ale
xandru, Bota, Panait II şi loniţă.

GH. TOPIRCEANU coresp.

nua să crească suprafeţele irigate, ca
re vor ajunge la 1 000 000 hectare 
în 1970.

Pe linia întăririi economico-organi- 
zatorice a cooperativelor agricole 
de producţie se va pune un accent 
deosebit pe mărirea sistematică a a- 
verii obşteşti, pe folosirea judicioasă 
a fondurilor de investiţii, pentru a- 
sigurarea reproducţiei socialiste lăr
gite.

Va trebui să ne preocupăm mai 
mult de folosirea ştiinţifică a fondu
lui funciar, de exploatarea raţională 
a puternicului parc de maşini şi 
tractoare existent. Modernizarea a- 
griculturii presupune, fără îndoială, 
aplicarea consecventă a noului în 
producţie, lărgirea bazei de cercetare

N o i  magazine
Recent, în strada Faurului din 

Sibiu s-a deschis un nou maga
zin pentru articole de mercerie. 
Pe această bază ra'onul cu profil 
de mercerie, care a funcţionat la 
magazinul „Perla" din aceeaşi 
stradă, s-a transformat în raion 
de articole pentru net născuţi.

Peste cîteva zile pe strada 9 
Mai se va deschide o altă uni
tate a I.G.S.W.1. Este vorba de un 
magazin de încălţăminte pentru 
copil.

TIMPUL
Soarele răsare la 7 h şi 22 m şi 

apune la 17 h şi 39 m. Vreme rece 
cu cerul variabil, temporar noros. 
Vor cădea precipitaţii slabe sub for
mă de ninsoare. Vîntul va sufla slab 
pînă la potrivit din sectorul nord- 
vestic. Temperatura minimă va fi 
cuprinsă între minus 12 şl minus 10 
grade, iar cea maximă va oscila în
tre minus 3 şi minus 1 grad.

TELEVIZIUNE
17.30 Telex TV
17,35 Pentru elevi: Consultaţii la 

limba română. Tema „George 
Goşbuc, cîntăreţ al frumuseţi
lor naturii şi patriei"

18,05 Limba engleză. Lecţia 46
18.30 Pentru copii: Micii meşteri 

mari
19,00 Telejurnalul de seară
19.30 Din carnetul scriitorului
19,40 întrebări la care s-a răspuns... 

întrebări Ia care nu s-a răspuns 
încă..,

20,05 Şapte arte — Cronica artelor 
plastice

20,20 Seară de teatru. Procesul Ho- 
ria. Interpretează un colectiv 
al Teatrului Naţional din Cluj 

22,50 Telejurnalul de noapte 
23,00 închiderea emisiunii

CONCERTE
La Teatrul de stat din Sibiu, la 

orele 17,00 şi 20,30, va avea loc un 
concert simfonic.

CINEMA
SIBIU: PACEA: Rio Bravo seriile 

I şi II (orele 8,45; 11,15; 14,30; 17,30; 
20,30); ARTA: Falstaff (orele 10,00; 
12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30); TI
NERETULUI: Heroina (orele 10,00; 
12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30); IN
DEPENDENŢA: împuşcături sub spin- 
zurătoare (orele 11,00; 14,30; 16,30; 
18,30; 20,30).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Made în 
Italy (orele 14,00; 16,30; 19,00; 21,15); 
TINERETULUI: Aventurile lui Tom 
Sawyer şi Moartea Iui Joe Indianul 
(orele 10,00; 16,30; 20,30); UNIREA: 
Nebunul din laboratorul nr. 4 (orele 
16,00; 18,00 şi 20,00).

CISNĂDIE: POPULAR: Neînţelesul

(orele 11,00; 14,00; 16,00; 18,00 şl
20,00).

AGNITA: 8 MAI: Drama ciodrliel
(orele 10,00; 16,00; 18,00; 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: 
Careta verde (orele 18,00 şi 20,00).

BAZNA-BÄI: Frumoasele vacanţe 
(orele 17,00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: Alegere de asa
sini (orele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Faţa pierdută (orele 17,00 şi 19,00).

Cadru dfn filmul Drama riorirFN care rulează la cinematograful „8 
Mai" din Agnita

întreprinderea industrială judeţeană
Sibiu I

str. Abatorului nr. 2, angajează urgent:

— 2 excavatorişti pentru excavator de 0,5 t 
Informaţii suplimentare la sediul întreprinderii, biroul personal

1. 1. S. „Libertatea“ Sibiu
angajează de urgenţă:

— un arhivar — bărbat.

Condiţii de angajare: domiciliu în Sibiu, 
vechime ca arhivar, cel puţin 5 ani.

Informaţii Ia biroul personal, între orele 13—15

Iprofil „Republica11
angajează de urgenţi:

muncitori calificaţi, în meseriile de 
ţi vopsitori,

Sibiu
tîmplari, tapiţerf

C ooperativa
» 6 »

ü t a  in c e f e  m a i  bune * 

% condiţiuni o r i c e  fel
de r e p a r a t f l

m î t e f o f
uT h aV.rä2R‘ :

—  T R I B U N E I  N R .  1 0

—  9  f i  A l  N R .  1 2
—  G 

— O C T O M B R I E  R O Ş U  NR.  3

—  G . R A L  M A G H E R U  N R . 4 B
—  C R O I T O R I L O R  N R .  1 4
—  V O P S I T O R I L O R  N R .  2
—  L I V E Z I I  N R .  I

—  T U R N I Ş O R  S T R .  M Ă G U R I I  8  
— C I S N Ă D I E  S T R .  I M A I  N R .  4 9

Librăria „Cartea prin poştă“
B R A Ş O V

str. 7 Noiembrie, nr. 14, telefon: 1 46 41,
vă oferă prin serviciile de ramburs orice lucrare solicitată, atît 

in limba română, cit şi in alte limbL

Uzina „Independenţa" Sibiu
angajează:

— strungari
— frezori
— lăcătuşi
— instalatori tehnico-sanitari
— maşînişti instalaţii alimentare cu apă
— compresoriştî
— electricieni aparataj electric şi bobinatori
— zidari şamotori

întreprinderea industrială 
a municipiului Sibiu „Amef11

strada M. Kogălniceanu nr. 1

repară autoturisme, autocamioane şi motociclete de toate tipu
rile, în termen scurt, de calitate şi la preţuri convenabile, adt 

pentru sectorul socialist cît şi pentru particulari,

M ica  p u b lic ita te
Adînc îndurerata familie aduce la cunoştinţa rudelor, priete
nilor şi cunoscuţilor, încetarea din viaţă, în urma unei boli 
necruţătoare, a iubitei lor Constanţa Bogdan Duică, în vîrstă 
de 81 ani, pensionară, fostă preşedintă a secţiei feminine Astra, 
tnmormîntarea va avea loc azi. .11' februarie. Oficierea reli
gioasă are loc în str. Grigorescu, 6, ora 13,00.

ÎNDURERATA FAMILIE
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Acţiune cu largi învăţăminte 
pentru activitatea de viitor

Timp de 8 zile, judeţul nostru a 
cunoscut o efervescentă manifestare 
a popularizării noului, a înarmării 
specialiştilor, lucrătorilor din toate 
domeniile de activitate industrială şi 
agricolă, cu noi cunoştinţe, a lărgirii 
orizontului acestora şi a stimulului 
pentru noi studii şi cercetări cu a- 
plicabilitatc în producţie. Toate aces
tea au fost înmănunchiate în acţiunea 
de amploare, iniţiată de Consiliul ju
deţean al sindicatelor Sibiu, „Protech- 

'*> nica ’69".
Mii de oameni ai muncii din judeţ, 

muncitori, tehnicieni, ingineri şi eco
nomişti, conducători de întreprinderi, 
de compartimente şi al proceselor de 
producţie au urmărit cu interes ex
punerile, conferinţele, referatele cu 
o mare diversitate de teme.

Avîndu-se în vedere faptul că. ju
deţul nostru cuprinde unităţi din toa
te ramurile de activitate, tematica 
manifestărilor a fost în aşa fel alcă
tuită încît să trateze aspecte ale in
formării tehnice atît de interes ge
neral cît şi pe ramuri economice.

Astfel, pe lîngă simpozioanele, se
siunile tehnico-ştiinţifice, comunică
rile sau dezbaterile privind cuceriri
le ştiinţei şi tehnicii contemporane, 
sistemul informaţional în activitatea 
de conducere, realizări ale inovato
rilor din întreprinderile judeţului, 
aplicarea studiilor de psihologie a 
muncii în organizarea producţiei — 
au avut loc şi manifestări ce au tra
tat teme direct legate de activitatea 
în industria construcţiilor de maşini, 
industria textilă, a pielăriei, a gazu
lui metan, a energiei electrice şi al
tele.

Nu se poate trece cu vederea in
teresul suscitat de simpozioanele pri
vind psihologia muncii industriale şi 
rolul ei în organizarea producţiei, în 
care s-a subliniat necesitatea unor 
cercetări psihologice pentru selecţio
narea oamenilor pe profesii şi mai 
ales orientarea profesională a tinere
tului De'asemenea, prezentarea unor 
realizări la nivelul mondial în ex
ploatarea centralelor electrice, cît şi 
a metodelor celor mai eficiente în 
conducerea întreprinderilor prin fo
losirea unor sisteme informaţionale 
tehnico-ştiinţifice s-au bucurat de o 
deosebită atenţie din partea celor ce 
lucrează efectiv în acest domeniu.

Indiferent de localităţile în care 
s-au desfăştirat acţiunile, Sibiu, 
Mediaş, Cisnădie, Agnita sau Tălmă
cim expunerile s-au ridicat la un ni
vel ştiinţific superior, cu competen
te referiri la modul de aplicabilitate 
în producţie sau la posibilităţile de 
reluare a unor cercetări, de experi
mentare a lor în întreprinderile jude
ţului nostru.

Ţinuta superioară a tuturor mani
festărilor ocazionate de „Protechnica 
’69" a fost dată şi de cadrele care 
au participat la reuşita acestora. în- 
cepînd din prima zi cînd au confe-

Manifestările 
de duminică
Ultima zi a manifestărilor oca

zionate de „Protechnica ’69" a 
prilejuit o întîlnire cu Cornel 
Hidos, vicepreşedinte al Comite
tului de stat pentru probleme de 
organizare şi salarizare şi ing. 
Ion Ungur, secretar al Comitetu
lui judeţean Sibiu al P.C.R., în 
cadrul simpozionului „Principalele 
coordonate tehnico-economice ale 
planului de stat pe 1969".

Expunerile prezentate au scos 
la iveală unele din cele mai im
portante probleme ale organizării 
producţiei şi a muncii în strînsă 
legătură cu experimentarea şi a- 
plicarea noului sistem de salari
zare, cît şi aspecte ale planului 
economic din judeţul nostru ca 
parte integrantă a planului de stat 
de dezvoltare a economiei na
ţionale.

In cuvîntul de închidere a ma
nifestărilor desfăşurate de-a lun
gul acestor 8 zile, Constantin 
Bota, preşedintele Consiliului ju
deţean al sindicatelor, a adresat 
călduroase mulţumiri Comitetului 
executiv şi secretariatului C.C. al 
U.G.S.R. şi biroului Comitetului 
judeţean Sibiu al P.C.R. pentru 
sprijinul acordat în organizarea 
acestei acţiuni de amploare.

„Preocupările noastre pe linie 
de propagandă, a spus în înche
iere vorbitorul, nu se opresc la 
manifestările dintre 2—9 februa
rie. Ele se vor desfăşura în tot 
cursul acestui an. Urmează să ne 
definitivăm planul pe ramuri de 
activitate şi pe întreprinderi, ast
fel încît sindicatele din judeţul 
nostru să se poată achita cu cin
ste şi de aceste sarcini trasate pe 
linie de propagandă tehnică".

In cinstea participanţilor la 
„Protechnica" ’69“, după simpo
zion, a avut loc un program ar
tistic susţinut de corul sindicatu
lui învăţămîntului, Filarmonica de 
stat din Sibiu şi un grup de ti
neri recitatori.

renţiat personalităţi cunoscute în .ac
tivitatea de conducere a forurilor 
ştiinţifice ale ţării şi pînă în ultima 
zi şi-au dat concursul cadre univer
sitare din centrele Bucureşti, Iaşi, 
Cluj, Braşov, Ploieşti, cercetători, 
specialişti din alte întreprinderi şi 
instituţii din ţară, cît şi cei mai buni 
ingineri şi economişti din unităţile 
economice ale judeţului. Nu de puţi
ne ori, expunerile au fost însoţite 
de proiecţii, de grafice şi de calcule 
privind eficienţa diferitelor metode 
prezentate, ceea ce a întărit şi mal 
mult caracterul practic al propagan
dei tehnico-economice.

Semnificaţia cea mai profundă a 
„Protechnicii" este fără doar şi poate 
caracterul său de largă cuprindere — 
a factorului uman ca subiect al pro
ducţiei şi a unităţilor productive si
tuate în diverse localităţi ale judeţu
lui. Izvorîtă dintr-o necesitate o- 
biectivă această acţiune a scontat re
zultate concrete, practice deci, precis 
formulate, fapt care a creat de la 
început o puternică emulaţie tehnică 
printre muncitorii, inginerii şi tehni
cienii din întreprinderile economice 
judeţene. Pentru a se ajunge aici, 
încă din faza pregătitoare organiza
torii au făcut apel la sugestia şi 
competenta colectivă. Au fost con
sultate, astfel, colective de muncă 
din uzine şi fabrici asupra conţinu
tului şi formelor de realizare ale 
„Protechnicii", asupra proporţionali- 
tăţii şi diversităţii tematice, asupra 
oamenilor chemaţi să susţină mate
rialul teoretic programat. S-a cerut 
de asemenea părerea unor specia
lişti în domeniul propagandei tehnice.

Datorită celor consemnate, „Pro
technica" s-a dovedit a fi o acţiune 
puternic ancorată în realitatea noas
tră economică, matură, un complex 
de manifestări cu mari potente care 
comportă generalizare — în timp şi 
spaţiu — fapt dovedit din plin în 
aceste zile cînd la‘>simpoziaane, con
sfătuiri, sesiuni, schimburi de expe
rienţă sălile air , fost pline, s-au 
purtat discuţii rodnice, s-au făcut pro
puneri pentru îmbunătăţirea procesu
lui continuu de organizare ştiinţifică 
a producţiei şi a muncii.

Atmosfera elevată a diverselor ma
nifestări, cu implicaţii largi nu numai 
în informare dar mai ales în promo
varea practică a noului, face dova
da unui spirit modern, permanent în

treţinut Intr-o efervescenţă creatoare 
in industria judeţului, avind ca prin
cipali catalizatori organizaţiile de 
partid şi de sindicat. Subliniem fap
tul deoarece marea majoritate a ini
ţiativelor s-au dovedit a fi rezultatul 
unei împletiri armonioase între acti
vitatea politică şi cea de producţie 
— componente inseparabile ale ace
leiaşi unităţi, care este politica ştiin
ţifică a partidului nostru.

Caracterul de largă popularitate al 
manifestărilor cuprinse în „Protech
nica“ a fost dat şi de cele trei ex
poziţii deschise la Sibiu şi1 Mediaş, 
în care sínt concentrate eforturile 
oamenilor muncii din judeţul noSÎru 
pentru realizarea unor produse capa
bile să rivalizeze cu analoagele lor 
de peste hotare, efectul pozitiv al 
măsurilor de organizare ştiinţifică a 
producţiei şi a muncii, contribuţia 
deosebit de substanţială a invenţiilor 
şi inovaţiilor la ridicarea eficienţei 
economice a întreprinderilor noas
tre.

Revenind la aspectul organizatoric 
al „Protechnicii" nu putem trece cu 
vederea cîteva lucruri aparent mino
re dar foarte importante pentru buna 
desfăşurare a celor programate. Bu
năoară, popularizarea acţiunilor s-a 
făcut începînd cu mult timp înainte 
de data ţinerii lor, folosindu-se în 
acest scop afişe, programe, invitaţii, 
a căror prezentare a fost susţinută 
de o grafică adecvată şi de bun 
gust. Cele două numere ale foii vo
lante „Protechnica Sibiu ’69", apărute 
între 2 şi 9 februarie au constituit 
veritabile mijloace de informare teh
nică şi ştiinţifică prin subiectele a- 
bordate şi acurateţea tratării aces
tora.

Este cazul să mai amintim aici, 
alături de rigurozitatea respectării 
orarului acţiunilor, stabilirea şi pre
gătirea corespunzătoare a sălilor 
unde s-au desfăşurat acţiunile plani
ficate (Ne gîndim aici în primul rînd 
la capacitatea acestora şi la mijloa
cele tehnice prin care s-a asigurat 
o bună acustică). Despre felul cum 
a fost organizată „Protechnica Sibiu 
’69" se pot spune multe. Mai con
semnăm în încheiere un fapt revela
tor pentru reuşita acestei ample ac
ţiuni: prezenţa la toate manifestările 
a organelor judeţene de partid şi 
sindicale.

T. SUCIU
I. CREŢU

„Protechnica Sibiu ’69", fiind 
prima acţiune de acest gen pe 
ţară, am solicitat unor participanţi 
din alte judeţe păreri şi impresii 
asupra conţinutului manifestări
lor. Reproducem cîteva:

„Sibiul are tradiţji în asemenea 
iniţiative. Prima sesiune tehnico- 
ştiinţifică la nivel de întreprin
dere a avut loc în 1953 la uzina 
„Independenţa", iar primul lecto
rat pentru ingineri şi tehnicieni 
a fost organizat, de asemenea, la 
Sibiu în 1962. „Protechnica ’69" 
este în principiu o reluare a aces
tora pe un plan superior" (prof. 
univ. ing. Constantin Dinculescu 
— preşedintele C.N.I.T.).

Aprecieri pozitive au fost fă
cute şi din partea multor membri 
ai birourilor executive ale consi
liilor sindicale judeţene, partici
panţi la „Protechnica ’69", astfel: 

Vasile Terpeş — judeţul Dolj: 
„Ceea ce a organizat Sibiul con
stituie premisele „Protechnicii 70“ 
în toate judeţele ţării, deoarece, 
avem certitudinea că această ac
ţiune va fi generalizată".

Gheorghe Florea — Consiliul 
municipal al sindicatelor Bucu
reşti: „Prima impresie provocată

de „Protechnica“ este aceea a 
temeiniciei în conţinut a activi
tăţilor pe care le include. Perso
nal am început să reflectez deja 
asupra unor forme de propagandă 
tehnică în stare să materializeze, 
ca şi aceasta, străduinţa întreprin
derilor noastre pentru cunoaşte
rea şi introducerea noului".

Iosil Durmea — Bihor: „Compe
tenţa prin care această iniţiativă 
a fost pusă în practică, stîrneşte 
idei şi sugestii a căror finalizare 
nu poate fi alta decit îmbunătă
ţirea proceselor de producţie".

Ion Curcă — Neamţ: „Prin ma
rea bogăţie tematică abordată, 
„Protechnica" s-a impus ca un act 
important pe linia informării teh
nice, ca un stimulent deosebit 
pentru mişcarea de invenţii şi 
inovaţii, ca un factor ce nu poate 
fi neglijat în procesul organizării 
ştiinţifice a prgducţiei şi a mun
cii în întreprinderile judeţului 
Sibiu".

Vasile Iacob — Bacău: „Expe
rienţa Sibiului ne va fi de mare 
folos pentru organizarea unor vii
toare acţiuni de amploare pe li
nia propagandei tehnice".

La C. Â. P. Alţîna

ORGANIZAREA MUNCII 
Şl A PRODUCŢIEI 
POATE FI ÎMBUNĂTĂŢITĂ

In aceste zile în cooperativele agri
cole de producţie din judeţul nostru 
au loc adunări generale în care se 
face bilanţul activităţii depuse In 
1968, se dezbat cifrele de plan pe 
anul în curs şl se stabilesc măsurile 
care să concure la realizarea pro
ducţiilor planificate. Străduindu-se 
să ofere participanţilor la adunare un 
serios punct de pornire a dezbateri
lor, consiliul de conducere al G.A.P. 
Alţîna a abordat în darea de seamă 
modul în care s-a muncit în anul ex
pirat, cu scopul de a sintetiza şl ge
neraliza experienţa care stă la baza 
rezultatelor bune obţinute, de a înlă
tura lipsurile care s-au manifestat şl 
de a defini căile de urmat pentru 
permanentizarea rezultatelor obţi
nute.

Gu toate condiţiile climatice nefa
vorabile din anul 1968, ţăranii coope
ratori din Alţîna bucurîndu-se de 
sprijinul şi îndrumarea permanentă a 
organizaţiei de partid, a consiliului 
de conducere şi a cadrelor de spe
cialitate în aplicarea ştiinţei agroteh
nice, au reuşit să smulgă pămîntului 
recolte bogate. Cuvintele rostite de 
la tribună de Laurenţiu Schopp, pre
şedintele cooperativei agricole, au 
avut în adunare ecoul satisfacţiei e- 
forturilor încununate de succes. Ci
frele şi faptele citate au demonstrat 
atît caracterul în general mai orga
niza^ al activităţii de producţie, cît 
şi munca plină de dăruire a membri
lor cooperatori. Acestea au concurat 
la obţinerea unui plus de 320 908 kg 
grîu, 651 878 kg cartofi şi 195 540 kg 
porumb. Faţă de anul 1967, în anul 
1968, la care se referă darea de sea
mă, s-au realizat cu 884 kg mai mult 
grîu la hectar, cu 940 kg porumb, şi 
cu 5 940 kg cartofi. în urma depă
şirii producţiilor planificate unitatea 
a putut nu numai să-şi îndeplinească 
în întregime obligaţiile faţă de stat 
şi contractuale, dar a reuşit să livre
ze în plus mari cantităţi de produse, 
ceea ce a atras după sine realizarea 
unor venituri însemnate. Astfel, faţă 
de cele 130 000 kg grîu contractate, 
s-au livrat 170 000 de kg, iar la car
tofi faţă de 668 000 kg s-au predat 
768 516 kg. S-au mai livrat la con
tract 20 0Ö0 kg porumb şi 27 800 kg 
orz. Produsele valorificate au adus 
cooperativei agricole un venit de 
1 301 826 lei. Nu-i mai puţin impor
tant de menţionat că totalul venituri
lor realizate în 1968 în C.A.P. Alţîna 
se ridică la suma de 4 300 797 lei din 
care peste 2 milioane lei din produc
ţia animalieră. Creşterea producţiilor 
şi obţinerea unor asemenea venituri 
au adus în casele cooperatorilor un 
plus de belşug. De exemplu loan 
Preda, cu familia, a primit pentru 
zilele-muncă efectuate, 9 633 kg di
ferite produse (grîu, porumb, orz, 
cartofi etc.) şi 5 271 lei. Familia lui 
Măierean Tatu şi-a umplut cămările 
cu 12 606 kg grîu, porumb, cartofi 
etc., încasînd totodată şi 9 289 lei. 
Susanna Berger a dus acasă în toam
nă, pe lîngă celelalte produse şi bani, 
peste 900 kg porumb numai ca retri
buţie suplimentară.

Deoarece în perioada analizată 
s-au manifestat şi unele lipsuri, era 
firesc ca în darea de seamă şi în 
discuţiile purtate pe marginea ei să se 
insiste mai mult asupra acestora, 
pentru a le dezvălui cauzele şi a 
adopta măsurile corespunzătoare în 
vederea ridicării activităţii pe o 
treaptă superioară. „Din analiza mun-

Gata pentru 
campania 

de primăvară
Colectivul Uzinei de reparaţii 

din Sibiu, — sprijin de nădejde 
al agriculturii socialiste din jude
ţul nostru, — muncind cu hărni
cie şi pricepere, s-a încadrai in
tegral în termenul de mobilizare 
a tractoarelor, executînd înainte 
de termen reparaţia utilajelor des
tinate însămînţărilor de primă
vară.

Peste 400 diferite tipuri de trac
toare şi motoare, ieşite înzdră- 
venite pe poarta uzinei, vor parti
cipa cu întreaga lor capacitate la 
campania agricolă ce se apropie.

cii noastre — se spune în darea de 
seamă — se desprinde concluzia că, 
deşi pe ansamblu am obţinut succese 
însemnate, nu au fost valorificate pe 
deplin condiţiile materiale şl tehnice 
de care dispunem. In activitatea 
noastră au existat şi o serie de nea
junsuri care au dus în final la dimi
nuarea producţiilor în sectorul vege
tal şl animal*.

S-a criticat faptul că in unele bri
găzi de cîmp organizarea muncii a
lăsat de dorit. Din acest motiv unele 
lucrări au fost executate cu întîrzie- 
re şi la un slab nivel calitativ. Dacă 
la cultura sfeclei de zahăr — sin
gura de altfel — nu s-a realizat pla
nul de producţie, o cauză o consti
tuie şl slaba preocupare pentru asi
gurarea densităţii plantelor. „In loo

Adunările generale 
în cooperativele 

agricole 
de producţie

să respecte densitatea de plante la 
hectar — se arată în darea de seamă 
— unii membri cooperatori, la praşi- 
la I şi a Il-a au tăiat 50 la sută 
din firele de sfeclă şi chiar de po
rumb pe unele parcele, iar la cartofi, 
în timpul recoltatului, un cuib a fost 
scos, altul nu, încît ne-am văzut ne
voiţi să adunăm tuberculii după trac
toare, în timpul arăturilor pentru în- 
sămînţările de toamnă. Aici putem 
arăta pe loan Tecoanţă, Maria Trifu, 
Victoria Diplaş şi pe alţi cooperatori 
care nu şi-au făcut datoria cu conşti
inciozitate. Desigur au existat şi alte 
neajunsuri pentru care întreaga răs
pundere revine consiliului de condu
cere, brigadierilor şi şefilor de e- 
chipă".

în cuvîntul său cooperatorul loan 
Gabrea a arătat că o frînă în desfă
şurarea lucrărilor agricole la brigă
zile din Beneşti a constituit-o şi mo
dul defectuos de organizare a muncii.

Mai mulţi vorbitori au atras aten
ţia şi asupra faptului că din lipsa 
controlului unii din tractoriştii ce 
deservesc unitatea au executat lu
crări de slabă calitate, atît la însă- 
mînţări, cît şi la combaterea dăună
torilor. Cooperatorul Iosif Bucşe a 
arătat că în timpul însămînţării po
rumbului, maşinile nefiind bine re
glate, au rămas rînduri întregi neîn- 
sămînţate.

Rezerve inepuizabile de creştere 
a producţiilor şi implicit a venituri
lor îşi reclamă prezenţa şi In secto
rul zootehnic, sector cu mare pon
dere în contextul activităţii coope
rativei agricole. Cu toate acestea, aşa

după cum s-a remarcat şl în adu
narea generală, producţiile obţinute, 
cît şi veniturile realizate, nu exprimă 
potenţialul de care dispune acest sec
tor. Nereallzarea efectlveloi la unele 
specii şl categorii de animale, cît şi 
a producţiei de lapte nu pot fi puse 
în exclusivitate pe seama aşa-zise- 
lor cauze obiective. Dacă consiliul 
de conducere şi cadrele de speciali
tate ar fi acordat o mal mare aten
ţie selecţiei, reproducţiei, furajării şi 
îngrijirii animalelor multe din lipsu
rile semnalate se puteau înlătura din 
vreme. Dar, neexercitîndu-se un 
control permanent asupra desfăşu
rării procesului de producţie, unii 
dintre brigadierii zootehnici au lăsat 
ca lucrurile să se desfăşoare la voia 
întîmplării. Aşa s-a ajuns ca în 
cursul anului să moară H viţei şi să 
fie sacrificate din necesitate 164 
animale, din care 64 viţel între 0—6 
luni. Iar dacă la acestea mal adău
găm şl lipsa de furaje, atunci credem 
că nu mai este nevoie de alte expli
caţii asupra nerealizărli efectivelor^ 
a producţiei şi în final a veniturilor 
planificate, cu peste 550 000 lei.

Faţă de aceste stări de lucruri a- 
dunarea generală a luat poziţie hotă- 
rîtă, cerînd consiliului de conducere 
măsuri energice în vederea reme
dierii lipsurilor, în acest important 
sector.

In adunarea generală au fost defi
nitivate şi sarcinile de producţie pe 
1969, sarcini pe care cei prezenţi 
le-au primit cu optimism şl încredere 
deplină că ele pot fi îndeplinite şl 
chiar depăşite. Bunăoară, la grîu s-a 
prevăzut realizarea unei producţii 
medii de 1 800 kg Ia hectar pe o su
prafaţă de 630 hectare; la porumb 
boabe — 2 100 kg la hectar pe 282 
hectare; la sfecla de zahăr — 21 000 
kg la hectar pe 130 hectare, iar la 
cartofii de toamnă — 13 000 kg la 
hectar pe o suprafaţă de 185 hectare. 
Efectivele de animale vor spori la 
1 150 taurine, din care vaci cu lapte 
595; la 450 porcine şl 3 000 ovine. 
Producţia medie planificată este de 
1 900 litri lapte de la fiecare vacă 
furajată, 35 litri lapte de oaie mulsă 
şi 1,6 kg lînă. Veniturile planificate 
a se obţine se ridică la suma de 
4 478 709 lei.

In dezbaterile din adunarea gene
rală un loc important l-au ocupat 
măsurile ce se impun a fi luate pen
tru a se putea pune în valoare ma
rile rezerve existente în unitate pri
vind creşterea producţiei agricole şi 
de sporire, pe această cale, a veni
turilor membrilor cooperatori. Astfel, 
planul de măsuri tehnico-organizato- 
rice prezentat în adunare şi comple
tat cu propunerile preţioase făcute 
de membrii cooperatori, este rezul
tatul unei largi consultări. Aplicarea 
lui în practică în condiţiile şl la 
timpul stabilit va da întregii activi
tăţi un plus de vitalitate.

P. BUD

„AŞCHIA NU SARE 
DEPARTE DE BUTUC“

Lucru de mult şi de mulţi constatat 
că pe copii nu-i educăm prin vorbe 
care pot fi adesea fără conţinut, ci 
îi educăm prin felul nostru de a fi, 
de a vorbi, de a merge, de a ne îm
brăca. In zadar spui unui tînăr că 
nu e bine să consume alcool cînd 
tatăl lui o face cu regularitate; inutil 
încerci a-i demonstra efectul dăună
tor al tutunului într-o casă plină cu 
fum.

Ilustrativ este cazul familiei Banu 
din Sibiu, unde au crescut trei băieţi. 
Dragostea mamei şl grija ei de-a as
cunde de privirile curioase ale copii
lor stările degradante ale tatălui, nu 
au ajutat.

La început dintr-o dorinţă copilă
rească băieţii îşi _ _ _ _ _ _ _ _
picurau pe limbă 
fel de fel de bău
turi, ca să le afle 
gustul. Mai tîrziu 
beau dintr-o mîn- 
drie prost înţelea- — 
să, „că fără de asta

muncă însumează nouă întreprinderi.
Contractele de muncă îi sínt mereu 

desfăcute pentru absente şi negli
jenţe.

Mezinul, Pătruţ, care cîndva a fost 
bucuria casei, a devenit o adevărată 
pacoste pentru familie. Cînd întrece 
măsura, satisfacţia lui supremă e să 
vadă oamenii suferind, plîngînd. Cu
rajos peste măsură, loveşte pe cine 
îi iese în cale. Gu ce-1 vine în mînă 
îşi loveşte soţia şi băieţelul (de
trei ani) care de mult cunoaşte pal
ma grea a tatălui.

Trei feciori voinici, puternici şi-au 
anunţat prăbuşirea, nefiresc, nereal. 
Îndoielnic este faptul ca nimeni să 
nu se fi ocupat de reeducarea lor! 

   Au fost doar ele
vi, azi sínt munci- 

p  „ tori In toată firea.
• © t e m e  Pe unde au trecut

• » . • li s-a întins o mînă
CI© e d u c a ţ i e  de ajutor. Rînd

pe rînd profesorii, 
colegii,

Aspect din noua sală dé fabricaţie din secţia de conservare de la I.M.C.C. Sibiu

nu eşti bărbat", iar astăzi din viciu.
I. Banu (senior) şi-a găsit sfîrşitul 

într-o iarnă în Cibin. Părăsindu-1 
puterile s-a aşezat să se odihnească, 
dar a adormit şi s-a rostogolit în 
apa aproape îngheţată.

De acum bărbaţi în toată firea „bă
ieţii" cunosc toate tainele alcoolului. 
Il folosesc la „necaz" în egală măsu
ră ca şi la „bucurie". Zile întregi 
beau. Pentru o regăsire, pentru însu
rătoarea prietenului X, pentru ră
posatul Y şi mereu, mereu pretexte 
se găsesc.

Mircea, cel mai mare dintre fe
ciori, are şi meteahna să-şi îmbete 
soţia. Vrea s-o vadă „veselă* în 
preajma lui. O sileşte pe biata fe
meie să guste şi, gustînd, se înţeleg 
de minune; scaunele rămîn fără pi
cioare, ferestrele fără geamuri ■ iar 
paharele devin cioburi.

Adriana, fetiţa lor de 5 anişori, se 
ghemuieşte în colţul cel mai întune
cat al camerei, sau fuge ia vecini, 
care o ocrotesc şi-o păzesc, aşa cum 
nu fac părinţii ei.

Nicolae, cel de-al doilea fecior al 
lui Banu, inofensiv în stările lui de 
„extaz", doarme cîte două zile. Deşi 
nu are decît 25 de ani, cartea lui de

maiştrii
lor au încercat să repare cîte ceva 
din ceea ce tatăl lor a stricat, să 
completeze chenarul celor „7 ani de 
acasă", să-i trezească la realitatea 
zilelor noastre. Periodic, temporar, 
s-a mai reuşit cîte ceva. Mircea ac
ceptase într-o vreme dezalcoolizarea. 
Fericirea actului împlinit nu a durat 
decit un singur an. Nicolae, nu a 
suportat îndrumători. Afirma că el 
singur ştie ce are de ales şi într-a- 
devăr a ales calea degradării morale.

Intr-un timp se credea că dragos
tea pentru o fată cuminte îl va salva 
pe Pătruţ. Jurămintele, promisiunile, 
toate s-au dovedit.... nimicuri.

Ce zice mama feciorilor, gîrbovită 
şi Smbătrînită fără vreme? Le spală 
hainele înnoroiate, le curăţă ghetele 
prăfuite şi îi ascunde de ochii veci
nilor şi ai nepoţilor ei. Trist destin 
pentru o soţie şi nespus de dureros 
pentru o mamă.

Cărămidă cu cărămidă, aşezate zi 
de zi de soţul ei, au închegat neuman 
temelia vieţii propriilor copil. încer
cările de mal tîrziu au eşuat, deoare
ce copilăria are tainele ei — uită 
greu ceea ce părinţii, voit sau nu, 
sădesc.

ANCA SPÄTARU

Pasiuni extraprofesionale. Garo* 
fiţa Şerban, interpretă de muzici 

populară românească

Oraşul 
Cisnădie 
pe treptele 
afirmării
(Urmare din pag. I)
în judeţul Sibiu şl în localităţi dia 
judeţele vecine. Cu prilejul Fes
tivalului bienal de teatru „I. L. Gara- 
giale" din 1968, formaţia de teatru 
în limba germană cu piesa „Hangi
ţa" de G. Goldoni, a ajuns pînă la 
faza finală pe ţară.

Rezultate bune au fost obţinute în 
ultimii patru ani şi pe linia dezvol
tării ocrotirii sănătăţii publice. S-au 
îmbunătăţit condiţiile de deservire 
a populaţiei prin construirea unei 
policlinici, a reorganizării sale pe 
baze ştiinţifice funcţionale mult mai 
eficiente. S-a dat în folosinţă o cre- 
şă cu 30 de locuri pentru copii pînă 
la un an.

In ultimii patru ani au fost con
struite 5 blocuri cu 140 apartamente. 
S-au dat în folosinţă un local pen
tru poştă, un complex comercial. Au 
fost alocate în aceeaşi perioadă din 
bugetul statului 2,7 milioane lei pen
tru repararea şi întreţinerea străzi
lor, construirea de noi trotuare, po
duri şi podeţe, pentru salubrizarea 
oraşului. Printre lucrările mal impor
tante realizate în perioada amintită 
reţinem; extinderea reţelei de apă 
potabilă pe lungimea de 4 000 m L 
construirea a 30 000 m 1 trotuare, a 
unei sere pentru flori avînd o su
prafaţă de 800 m p, modernizarea 
străzii Şelimbărului, amenajări de 
zone verzi pe o suprafaţă de 5 000 
mp, mărirea capacităţii ştrandului şi 
altele. La lucrările amintite o con
tribuţie deosebit de importantă au 
adus-o cetăţenii oraşului prin ac
ţiuni patriotice, realizîndu-se peste 
2 milioane lei economii.

Pentru anii următori al cincinalu
lui se prevede construirea unui nu
măr de 98 apartamente, canalizarea 
oraşului, asfaltarea străzilor princi
pale, amenajarea unui para de odih
nă şi a unul complex turistia la 
„Lac", a unui restaurant-hotel, pre
cum şi a unei grădiniţe.

Succinta prezentare a realizărilor 
dobîndite în ultimii patru ani şl per
spectivele de viitor demonstrează pe 
deplin că oraşul Gisnădle se află 
într-o continua ascensiune.

Sub tipar 
Ia Sibiu

La întreprinderea poligrafică 
din Sibiu se află In curs de fini
sare un nou lot de lucrări ştiin
ţifice, manuale şcolare şl pliante 
în culori.

Pentru şcolile medii se tipăresc 
manualele de chimie, matematica 
pentru clasele XI, o lucrare de 
termotehnică şi una de geodezie. 
In cadrul editurii „Meridiane" se 
află sub tipar „Monumente me
dievale din Sebeş-Alba, Turnu Se
verin şi Dinogeţia". Editura medi
cală are în planul de apariţie pe 
luna în curs „Expertiza medicală" 
şi Revista medicală. Pînă la 15 
februarie a.c. vor ieşi pe poarta 
întreprinderii pliantele în culori 
„Dezvoltarea culturii, sănătăţii şi 
comerţului" în judeţele Argeş, 
Vîlcea, Piteşti şi Alba . în fază 
de finisare se află de asemenea 
lucrarea „Produse farmaceutice" 
şi numeroase alte lucrări de în
drumare agroviticolă.

\
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Orientul Apropiat -- ----- , , ..... M||| ||M
Levy Eshkol despre poziţia
Israelului faţă de situaţia
din Orientul Apropiat

New York 10 (Agerpres). — Pri
mul ministru al Israelului, Levy 
Eshkol, a acordat un Interviu săptă
mânalului american „Newsweek", în 
care prezintă poziţia ţării sale faţă 
de situaţia din Orientul Apropiat. 
Levy Eshkol a precizat că Israelul 
nu revendică „nici o parte din teri
toriul ocupat pe ţărmul vestia al 
Iordanului", dar a subliniat că „acest 
fluviu trebuie să devină o frontieră 
sigură" pentru Israel. El a adăugat 
că Israelul nu a făcut nici o cerere 
pentru demilitarizarea Peninsulei Si 
nai. Pe de altă parte însă, Eshkol a 
spus că Israelul nu va restitui coli
nele Golan şi a respins orice com
promis în legătură cu Ierusalimul.

Referindu-se la problema refugiaţi
lor palestinieni, el a declarat că ţara 
sa „este de acord de a reda unui 
număr de 40 000 de refugiaţi terenuri 
de compensaţie şi este gata să plă
tească anumite sume drept compen
saţii”, El a menţionat în continuare 
că „dacă Iordania are nevoie de un 
port mediteranian I se vor acorda 
facilităţi în portul Haifa sau la

Ashdod", Levy Eshkol a arătat că 
dacă reprezentanţi ai organizaţiei „81 
Fatah" ar dori, partea israeliană este 
gata pentru convorbiri directe. Pre
mierul israelian a declarat că „este 
oricînd gata să se întîlnească cu pre
şedintele Nasser“.

In cursul interviului, primul minis
tru israelian a respins planul în cinci 
puncte propus săptămîna trecută de 
către preşedintele Republicii Arabe 
Unite, EI a declarat că „nu este vor
ba de o reîntoarcere la situaţia care 
a precedat războiul din iunie 1967, 
actualele linii de încetare a focului 
nu vor fi modificate decit dacă vor 
fi stabilite de comun acord în cadrul 
unei păci definitive şi durabile care 
să prevadă graniţe sigure".

Acord de colabora
re între Iugoslavia 
şi R.F. a Germaniei

Bonn 10 (Agerpres). — La Bonn 
au avut loa convorbiri între Karl 
Schiller, ministrul economiei al 
R.F. a Germaniei şi Torna Granfil, 
membru al Vecei Executive a 
R.S.F. Iugoslavia, cu privire la re
laţiile economice dintre cele două 
ţări. In cursul convorbirilor a fost 
analizată evoluţia de pînă acum 
a colaborării economice. Ambele 
părţi şi-au exprimat satisfacţia în 
legătură cu rezultatele obţinute 
pînă în prezent şi au constatat 
existenţa unor posibilităţi de ex
tindere continuă a colaborării pe 
bază bilaterală şi multilaterală.

In urma convorbirilor, Granfil 
şi Schiller au semnat acordul cu 
privire la colaborarea economică, 
industrială şi tehnică între Iugo
slavia şi R.F. a Germaniei. Acor
dul prevede, de asemenea, schim
bul de experienţă în domeniul 
tehnic, producţia în comun şi pă
trunderea în comun pe pieţe
terţe.

In vederea promovării coope
rării, va fi format un comitet 
mixt, alcătuit din reprezentanţi ai 
guvernelor şi economiei celor
două ţări. Comitetul va avea sar
cina să examineze toate posibili
tăţile cooperării economice, teh
nice şl industriale şi să găsească 
soluţii pentru problemele care se 
vor ivi.

In cursul după-amiezii, Toma 
Granfil a fost primit de cance
larul Kiesinger. Cu acest prilej a 
avut too o convorbire în cadrul 
căreia au fost abordate unele pro
bleme privind dezvoltarea rela
ţiilor economice dintre Iugoslavia 
şl R.F. a Germaniei.

Interviul 
lui M. Debré

Cairo 10 (Agerpres). — Intr-un in
terviu acordat postului de televiziune 
din Cairo, Michel Debré, ministrul 
de externe al Franţei, a declarat, re
ferindu-se la posibilitatea găsirii unei 
soluţii situaţiei din Orientul Apropiat, 
că „cele patru ţări, membre perma
nente ale Consiliului de securitate, 
trebuie să-şi asume responsabilităţi
le lor, şi, în caz de nevoie, să acţio
neze pînă la capăt, inclusiv în ceea 
ce priveşte controlul şi garanţia exe
cutării hotărîrilor ce vor fi luate de 
către Consiliul de securitate". El a 
menţionat, de asemenea, „dreptul 
popoarelor de a-şi hotărî singure 
destinul lor, alît pentru Israel, cit şi 
pentru popoarele arabe". Michel 
Debré a afirmat în continuare 
că evacuarea teritoriilor ocupate 
reprezintă primul act spre o regle
mentare justă şi durabilă. Bineînţe
les, este firesc, şi rezoluţia Consiliu
lui de securitate o afirmă în mod ex
pres, că „evacuarea terifotiilor ocu
pate trebuie să fie făcută prin recu
noaşterea unor frontiere sigure şi re
cunoscute".

Declaraţia 
premierului 
japonez Sato

Tokio 10. — De la corespondentul 
Agerpres, FI. Ţuiu: Premierul japo
nez, Eisaku Sato, a declarat în Comi
tetul bugetar al Camerei Reprezen
tanţilor că el va demisiona în cazul 
în care va pierde încrederea poporu
lui în problema retrocedării Okina- 
wei. Răspunzînd la interpelările de
putatului socialist Kanji Kawasaki, 
primul ministru a subliniat că, după 
ce Okinawa va fi realipită, el nu va 
accepta nici un fel de aranjamente 
cu Statele Unite în urma cărora ba
zele militare americane de aici ar 
primi statutul unui „district special" 
în afara jurisdicţiei nipone. Această 
precizare se datoreşte faptului că un 
reprezentant al Ministerului de Ex
terne, Shoji Sato, s-a referit ante
rior la posibilitatea atragerii Japo
niei într-o alianţă militară cu S.U.A. 
şi Coreea de Sud, în cazul în care, 
după retrocedarea Okinawei, se va 
admite forţelor americane accesul li
ber la bazele militare de pe insule 
— afirmaţie care a iritat opoziţia, 
determinînd-o să ceară guvernului 
noi precizări.

Premierul a răspuns că Japonia, 
în conformitate cu constituţia sa, nu 
poate să devină membră a nici unei 
organizaţii militare. Guvernul va re
fuza să participe la Organizaţia mu
tuală pentru regiunea Oceanului 
Pacific şi Asiei (PATO), cu caracter 
militar, care ar fi plănuită de 
Coreea de Sud, chiar dacă Japonia 
va fi solicitată să devină membra.

In completare la răspunsul premie
rului, ministrul de externe Kiicbi Ai- 
chi a adăugat că el se află în legă
tură permanentă-cu guvernul sud-co- 
reean şi pînă acum Japoniei nu i s-a 
făcut o asemenea propunere.

încheierea lucrărilor 
Conferinţei U.N.C.T.A.D.

IRLANDA DE NORD. Un recent 
marş pentru drepturi civile Ia 

Newry

Geneva 10 — Corespondentul A- 
gerpres, H. Liman, transmite: I.uni 
seara au luat sfîrşit la Geneva lucră
rile celei de-a opta sesiuni a Con
siliului pentru Comerţ şi Dezvoltare. 
Raportul sesiunii enumeră o seria de 
hotărîri adoptate în urma dezbate
rilor, îndeosebi cu privire la noul 
deceniu al dezvoltării. Consiliul a 
hotărît reluarea celei de-a opta se
siuni după ce secretarul general ai 
UNCTAD se va consulta cu statele 
membre.

Delegaţia română care a participat 
la lucrările sesiunii, cooperînd strîns 
cu celelalte delegaţii, a făcut o serie 
de propuneri unanim apreciate de

participanţi. Raportul Consiliului, care 
cuprinde o serie de sugestii şi idei 
enunţate de delegaţia română, subli
niază importanţa cooperării econo
mice şi tehnico-ştiinţifice şi cea a 
formării de cadre specializate în pro
blemele comerţului exterior. Raportul 
ia notă de opiniile delegaţiei romane 
cu privire la măsurile necesare in 
vederea informării opiniei publice 
mondiale asupra activităţii UNCTAD.

Consiliul a adoptat prin aclamaţii 
o rezoluţie prin care se aduc mulţu
miri fostului secretar general al 
UNCTAD, dr. Raul Prebisch, pentru 
spiritul în care şi-a desfăşurat acti
vitatea pusă în slujba Organizaţiei.

SPRE 0  REZO
Un schimb de mesaje pe un ton 

mai puţin sever decît în trecut au 
marcat noua fază a disputei de/ fron
tieră dintre Argentina şi Uruguay. 
Eforturile pentru a se ajunge la o 
soluţionare au intrat într-un punct 
mort, după ce Argentina a trimis în 
Insula Timoteo-Dominiquez (sau 
Punta-Bauza, cum este denumită de 
argentinieni) de pe fluviul La Plata 
— obiectul disputei — un detaşa
ment al infanteriei marine.

Dar, de fapt în ce constă mult 
discutatul conflict dintre cele două 
ţări?

Format din împreunarea rîurilor 
Parana şi Uruguay, fluviul La Plata 
este unul dintre cele mai mari es
tuare din lume. El are o lăţime de 
40 km la punctul de joncţiune între 
cele două rîuri, ajungînd pînă la 200 
km la vărsare şi o lungime de 250 
km. Suveranitatea asupra micilor su
prafeţe de pămînt ieşite Ia suprafaţă 
din această imensitate de apă este 
de ani de zile cauza încordării între 
cele două „naţiuni surori" din Ame
rica Latină.

De la proclamarea independenţei 
sale, Argentina şi-a exercitat suve
ranitatea asupra celei mai mari părţi 
a fluviului. Dar în 1910, protocolul 
Ramirez-Saenz-Pena fixează linia de 
frontieră dintre cele două ţări. A- 
ceste acorduri au fost încheiate în 
urma unor tratative iniţiate la ce
rerea Uruguay-ului, care revendica 
o parte din ceea ce pînă acum apar
ţinea Argentinei. Potrivit protocolu
lui, linia de frontieră urma să treacă 
prin punctul cel mai adîno al apei.

Or, această linie, defectuos demar- 
cată trecea chiar prin apropierea 
malului Uruguayan şi acorda Agen- 
tinei dreptul de suveranitate asupra 
Insulei „Martin Garcia", transforma
tă apoi de autorităţile argentiniene 
în loc de exil pentru personalităţile 
politice în dizgraţie. Aici s-au pe
rindat foştii lideri politici Yrigoyen, 
Jüan Peron, Frodizi şi alţii. Această 
situaţie a fost acceptată de Uruguay.

NOTĂ EXTERNĂ
Dar, mărul discordiei a răsărit ca 
din . . .  apă. Aluviunile au format în 
ultimii patru ani, în apropiere de 
Insula „Martin Garcia", o altă insu
liţă, pe care argentinienii au bote- 
zat-o Unta-Bauza, iar Uruguayenii, 
Timoteo-Dominiquez, fiecare dintre ei 
revendicînd-o. Trimiterea în insuliţă 
a detaşamentului argentinian a de
terminat încetarea lucrărilor grupu
lui mixt, care încerca să găsească 
o soluţionare a litigiului.

La prima vedere, pare fără sens 
un conflict pentru cele cîteva zeci 
de hectare de pămînt ale insuliţei. 
Deşi disputa se duce asupra solului, 
cauza acesteia este mai adîncă, ea 
trebuie căutată în . . .  subsol. Petro
lul, despre a cărui existenţă au a- 
flat de puţin timp atît experţii ar
gentinieni, cît şi cei uruguayeni, es
te cel care a pus paie pe foc. Uru-

guayul a fost primul care a început 
prospecţiunile în Punta-Bauza-Timo- 
teo-Dominiquez. Argentina a protes
tat. Presa uruguayană, la rîndul ei, 
a adoptat o atitudine „intransin- 
gentă".

In ultimul timp, potrivit declaraţii
lor oficiale, şefii celor două state 
erau animaţi de dorinţa ca „litigiul 
să fie reglementat conform normelor 
impuse de prietenia tradiţională şi 
de comunitatea de interese existente 
între ţări".

Din surse bine informate se pre
cizează că din partea uruguayană ar 
fi emanat o propunere şi anume ca 
fiecărui stat să i se atribuie o fîşie 
de cîteva mile de la mal, asupra că
reia acesta să-şi poată exercita nes
tingherit suveranitatea, iar restul 
să fie supus legilor internaţionale ca 
şi cînd ar fi vorba despre o adevă
rată mare. Dar Argentina nu poate 
accepta asemenea teză, întrucît ei i 
s-ar lua tocmai porţiunea cu cea mai 
mare adîncime, prin care, de altfel, 
a dragat şi un fel de canal, care per
mite navelor sale de mare tonaj să 
acosteze chiar la Bueons Aires. 
Montevideo mai propune şi o altă 
variantă: petrolul să fie exploatat în 
comun de cele două ţări prin crea
rea unei societăţi argentiniano-uru- 
guayene.

Timpul trece, şi detaşamentul ar
gentinian continuă să rămînă în in
sulă. După „graba" Argentinei de a-1 
retrage se vede reacţia sa la propu
nerile uruguayene. In orice caz, fie
care din cei doi preşedinţi afirmă 
în continuare că „doreşte să găseas
că o soluţionare cît mai rapidă a 
conflictului".

ILEAN CHIRTU-DUMITRESCU

9  Mişcarea grevistă din Irlanda, 
care de cîteva zile paralizează aproa
pe întreaga industrie a ţării, este pe 
punctul de a se extinde şi a cuprinde 
alte sectoare importante. Se crede că 
o grevă de proporţii ar putea fi de- 
clanşată de lucrătorii de la centralele 
electrice, din transporturi şi de la ser- 
viciile de aprovizionare cu combus
tibil.

Pe de altă parte, muncitorii de la 
serviciile de întreţinere, care au ini
ţiat actuala mişcare grevistă, au res
pins apelul liderilor sindicali de a în
ceta greva în aşteptarea unul acord 
între sindicate şi patronat.

9  Preşedintele Consiliului de Mi
niştri al U.R.S.S., Alexei Kosîghin, a 
primit luni pe ministrul afacerilor ex
terne al R. S. Cehoslovace, Jan Marko 
aflat într-o vizită oficială în U.R.S.S., 
la invitaţia guvernului sovietic.

9  Oamenii muncii din Spa
nia continuă lupta revendicativă, 
în ciuda măsurilor represive şi a 
stării excepţionale. Potrivit relatări
lor ziarului „I'Humanite", în nume
roase fabrici şi uzine din Madrid, 
Barcelona, San Sebastian şi alte ora
şe spaniole, muncitorii au întrerupt 
munca in sprijinul revendicărilor lor 
privind reducerea săptăminii de lucru, 
recunoaşterea dreptului la grevă, 
constituted unor sindicate muncito
reşti independente. Numai la Barce
lona se află în grevă 10 000 de oa
meni. Unităţi de poliţie au fost pla
sate în jurul fabricilor în care se 
desfăşoară greve.

9  Curtea supremă din Pakistanul 
de vest a cerut guvernului eliberarea 
din închisoare a fostului ministru de 
externe, Zulfikar Aii Bhutto, şi tri. 
miterea acestuia la reşedinţa sa din 
Larkana, unde ar urma să fie ţinut în 
stare de arest Ia domiciliu — infor
mează agenţia Associated Press.

După cum se ştie, arestarea din or
dinul autorităţilor pakistaneze a iui 
Bhutto, acuzat că a făcut o serie de 
declaraţii care au incitat la violenţă, 
a provocat vii proteste în rîndul opo
ziţiei.

9  La Cape Kennedy a fost lansat 
duminică satelitul de telecomunicaţii 
„Taccomsat", unul din cei mai mari 
sateliţi de acest gen. Satelitul a fost 
plasat pe o orbită geostaţionară la o 
altitudine de peste 35 000 de kilome
tri deasupra arhipelagului Galapagos.

9  Remanierea parţială a cabinetu
lui grec, începută cu 10 zile în urmă, 
s-a încheiat luni. Ultimul portofoliu 
rămas vacant, al Ministerului Comu
nicaţiilor, a fost atribuit lui Emanoil 
Ftenakis, specialist în urbanistică.

9  Primul ministru al Iranului, 
Amir Abbas Hoveida, I-a primit la 
10 februarie pe ambasadorul Republi
cii Socialiste România la Teheran, 
Pavel Silard. întrevederea s-a desfă
şurat intr-o atmosferă cordială.

Lucrările Partidului Comunist Italian

Raportul lui Luigi Longo
Bologna 10 — (Agerpres) —
In raportul prezentat la al XII-lea 

Congres al P.C. Italian, Luigi Longo, 
secretar general al P.C.I., a amintit 
marile lupte muncitoreşti, ţărăneşti şi 
studenţeşti din ultimele luni, subli
niind că s-au conturat posibilităţi noi 
de alianţe şi de unitate între clasa 
muncitoare, largi pături de intelec
tuali, tehnicieni şi cercetători şi ma
sele studenţeşti. S-a realizat astfel o 
lărgire masivă a evantaiului forţele* 
sociale interesate într-o transformare 
democrată şi socialistă.

Vorbitorul a reafirmat angajamen
tul comuniştilor italieni pentru a se 
forma o alternativă democrată la ac
tuala formulă guvernamentală de 
„centru-stînga".

Vrem să înfruntăm chîar din o- 
poziţie, a spus el, problemele cele mai 
urgente pentru a contribui la pro
cesul de colaborare şi de înţelegere 
dintre forţele de stînga socialiste, 
catolice şi democratice şi la matu
rizarea condiţiilor pentru o nouă 
majoritate. Luigi Longo a reafirmat 
apoi angajamentul comuniştilor ita
lieni de a face să se dezvolte pro
cesul de unitate sindicală.

Referindu-se la criza democraţiei 
creştine şi a P.S.I., L. Longo a ară
tat că Partidul Socialist Italian su
portă consecinţele negative ale poli
ticii de unificare social-democrată. 
La rîndul său, criza democraţiei creş
tine este criza politicii unui partid 
care a guvernat Italia timp de peste 
20 de ani şi care trebuie să constate 
astăzi că nu mai reuşeşte să fie 
stăpîn pe situaţie.

Vorbind despre relaţiile cu cato
licii, L. Longo a spus: dialogul a de
venit un fenomen de masă şi tinde 
să se desfăşoare în jurul marilor pro
bleme ale păcii, reînnoirii sociale, 
eliberării omului.

Abordînd problemele vieţii interna
ţionale, secretarul general al P.C.I. 
a declarat: Trăim în epoca cuceririi 
spaţiului, dar o treime din omenire 
continuă să trăiască în mizerie, iar 
pacea este ameninţată. în întreaga 
lume are loc o revoltă hotărîtă îm
potriva actualei stări de lucruri, ex
plodează o voinţă de contestare ba
zată pe idealuri de libertate, de 
dreptate şi egalitate. La originea a- 
cestei mari zguduiri, se află chiar 
reflectarea saltului calitativ pe care 
l-a străbătut întreaga lume prin Re
voluţia din Octombrie şi paşii îna
inte făcuţi treptat, treptat, după cel 
de-al doilea război mondial, într-o 
serie de ţări europene şi asiatice: 
de la revoluţia chineză la prăbuşirea 
colonialismului, de la revoluţia cu- 
bană pînă la victorioasa, eroica rezis
tenţă a poporului vietnamez. Vrem ca 
această criză profundă prin care trece 
lumea să fie o criză rodnică, în stare 
să promoveze o lume mai liberă şi 
mai dreaptă, o lume de pace. Pacea 
este condiţia oricărui progres civil 
şi social. în trecut, înainte de era 
atomică, un popor se putea reface 
după război. Astăzi un război ar în
semna distrugerea omenirii. Longo a 
arătat apoi pericolele tendinţei de 
a lăsa problemele nerezolvate.

Această tendinţă se manifestă în 
refuzul încăpăţînat de a recunoaşte 
actuala realitate din Asia; adică de 
a recunoaşte R.D. Vietnam, R.P.D, 
Coreeană, drepturile legitime ale Re
publicii Populare Chineze în cadrul
Q.N.U. şi rolul ce revine acestei 
mari ţări în construirea unei noi 
lumi. Dincolo de deosebirile pro
funde ideologice şi politice, care ne 
despart în prezent de tovarăşii chi
nezi, a declarat el, noi urăm Chinei 
socialiste să contribuie în mod pozi
tiv la afirmarea unor noi relaţii in
ternaţionale în concordanţă cu cele 
cinci principii ale coexistenţei paş
nice elaborate la Conferinţa de la 
Bandung, la care R.P. Chineză a fost 
unul dintre promotori, şi să contri
buie, de asemenea, pe această bază, 
la depăşirea conflictului care divide 
lumea socialistă şi mişcarea comu
nistă internaţională.

In legătură cu situaţia din Orien
tul Apropiat, vorbitorul a afirmat că 
refuzul Israelului de a-şi retrage, 
aşa cum a hotărît O.N.U., trupele de 
pe teritoriile arabe ocupate consti
tuie obstacolul de fond în căutarea 
unei soluţii politice care să afirme 
dreptul la existenţă al tuturor state
lor şi să permită stabilirea de re
laţii de coexistenţă paşnică. El a 
apreciat ca anacronic refuzul de a se 
recunoaşte R.D.G. şi s-a pronunţat 
pentru respectarea principiului intan- 
gibilităţii frontierelor.

în continuarea raportului a fost 
subliniată necesitatea ca Italia să 
promoveze o politică menită să facă 
din Mediterana o mare denucleari- 
zată şi de pace. Italia nu trebuie şi 
nu poate juca nici rolul de scut, 
nici rolul de ţintă pentru nimeni. De 
aceea este necesar să fie îndepăr
tate cît mai curînd toate bazele nu
cleare şi străine care se află astăzi 
pe teritoriul italian. Nu în aparte
nenţă la un bloo militar îşi poate 
găsi Italia propria sa securitate.

După ce s-a pronunţat în favoarea 
unor acorduri mai vaste în problema 
dezarmării nucleare şi convenţiona
le, L. Longo a declarat: Pentru noi 
este fundamental ca poporul italian 
să aibă garanţia că niciodată, în nici 
un caz, nu va fi atras într-un nou 
conflict, că niciodată teritoriul nos
tru,* poporul nostru nu va deveni 
ţinta unor atacuri atomice. Poporul 
italian nu vrea să ducă un nou răz
boi şi nu îl va duce. în cazul în 
care cineva ar voi să-l atragă, în
tr-un război agresiv, în baza meca
nismului N.A.T.O. — împotriva vo
inţei sale şi încâlcind normele con
stituţionale, el va folosi toate ar
mele pentru a răsturna regimul care 
ar înţelege să-l ducă la pieire.

După ce a reafirmat poziţia P.C.I. 
de dezaprobare a intervenţiei armate 
din Cehoslovacia, L. I. ago a scos 
în evidenţă faptul că P.C.I. atribuie 
valoare de principiu deplinei respec
tări a autonomiei şi suveranităţii o- 
ricărui partid comunist şi oricărui 
stat socialist, respingerii oricărei 
teorii despre un partid şi un stat 
călăuză, şi deci respingerii oricărei 
teoretizări a unei aşa-zise unităţi 
politice şi de luptă, care nu este 
întotdeauna şi sub toate aspectele 
rezultatul- unor dezbateri şi acceptări 
libere, fără nici un fel de amestec 
şi presiuni.

L. Longo a declarat: „Mişcarea 
muncitorească şi comunistă, lumea 
socialistă nu pot pune pe al doilea 
plan momentul naţional, ci dimpotri
vă trebuie să-l recunoască şi să-l 
valorifice, deoarece o colaborare in
ternaţională mai largă, o diviziune 
a muncii mai avansată, chiar şi în
tre ţările socialiste pot fi create nu
mai respectîndu-se cu rigurozitate 
particularităţile fiecărui popor şi ale 
fiecărei ţări.

Condamnînd atitudinea adepţilor 
atlantici ai relansării războiului rece 
şi ai cursei înarmărilor, L. Longo s-a 
pronunţat în favoarea unei politici 
îndreptată spre desfiinţarea simul
tană a pactului atlantic şi a Trata
tului de la Varşovia.

Raportorul a arătat că P.C.I. va 
căuta să colaboreze cu toate forţele 
de stînga din ţările occidentale, în 
convingerea că aceste forţe sínt che
mate nu numai să caute toate con
vergenţele posibile în domeniul lup
tei pentru lichidarea blocurilor, ci 
şi pentru a efectua o legătură între 
luptele muncitoreşti şi democratice 
din diferitele ţări la nivelul Europei 
occidentale şi al Pieţei comune.

In această lume actuală, a decla
rat L. Longo, dezbinată de contrac
ţii aspre de clasă, noi, comuniştii, 
sîntem de partea socialismului, îm
potriva imperialismului, împotriva 
foametei, împotriva dezechilibrurilor 
dramatice pe care le-au creat capita
lismul şi colonialismul, sîntem şi 
vom fi întotdeauna de partea marii 
mişcări mondiale a popoarelor care 
luptă pentru pace, libertate şi pro-

DIN PRESA STRĂINĂ
Saigon 1Ö (Agerpres). — 

Autorităţile saigoneze con
tinuă arestările în rîndul 
persoanelor bănuite că des
făşoară acţiuni împotriva 
guvernului sud-vietnamez. 
Ziarul „Saigon Post" rela
tează că 6 persoane, majori
tatea dintre ele tineri, au 
fost arestate şi vor fi de
ferite tribunalului militar 
pentru că ar fi difuzat lista 
unui „guvern al păcii".

Istanbul 10 (Agerpres). — 
Port-avionul „Forrestal" şi 
trei distrugătoare aparţinînd 
flotei a şasea a S.U.A. sta
ţionată în Marea Meditera- 
nă au sosit luni în portul 
Istanbul, într-o vizită de 
şapte zile. Sosirea acestor 
nave militare americane a 
provocat vii proteste în rîn
dul unor largi pături ale 
populaţiei turceşti. Au fost 
difuzate manifeste chemînd 
populaţia din Istanbul să 
participe la acţiuni de pro
test. „Acei care se pregă- 
teso să demonstreze împo

triva vizitei navelor ameri
cane vor avea tot sprijinul 
şi simpatia populaţiei în 
măsura în care acţiunea lor 
se va desfăşura în mod le
gal", scrie ziarul indepen
dent „Milliyet". Un alt ziar 
turc, „Aksam", exprimă pă
rerea că „nu este posibilă 
atenuarea şi, mai ales, su
primarea climatului antia- 
merican creat în Turcia de 
către imperialismul S.U.A. 
în continuare, ziarul men
ţionează că sínt proiectate 
numeroase demonstraţii îm
potriva staţionării navelor 
americane în portul Istan
bul şi că nimeni nu are 
dreptul să-i împiedice pe 
demonstranţi să-şi exprime 
părerile. Pentru a evita e- 
ventualele dezordini, auto
rităţile au luat măsuri pre
ventive. încă de duminică 
în port au fost postate im
portante forţe de poliţie.

Londra 10 (Agerpres). — 
în legătură cu apropiata 
vizită a preşedintelui Ni

xon în Europa, săptămînalul 
britanic „Observer" scrie: 

„Marele turneu al d-lui 
Nixon ar putea să contri
buie la informarea preşedin
telui asupra problemelor Eu
ropei, dar nu poate duce la 
nici o soluţie rapidă. El 
vine într-o vreme în care 
domneşte o pronunţată ne
siguranţă, cînd naţiunile 
Europei occidentale se află 
divizate şi într-o stare de 
confuzie asupra ţelurilor lor 
de perspectivă. Europa oc
cidentală este în prezent o 
arenă a unor păreri şi inte
rese contradictorii. Pe de 
o parte, s-ar putea ca sub 
conducerea lui Nixon, 
S.U.A. să accentueze sim- 
ţămîntul neplăcut al unora 
în legătură cu o posibilă re
tragere a forţelor america
ne. Pe de altă parte, există 
dorinţa (reprezentată de 
preşedintele de Gaulle, dar 
care nu este limitată doar 
la el) de a se manifesta in
dependenţa Europei faţă de 
America",

greş. Este uşor de prevăzut că ci 
cît mişcarea revoluţionară va fi ma, 
largă şi mai puternică cu atît mai 
mare va fi diversitatea. A recunoaş
te această diversitate este o premisă 
fundamentală pentru a putea acţiona 
în vederea unităţii şi pentru a face 
să înainteze, în acţiune şi in luptă, 
o convergenţă şi o voinţă politică 
comună. Referindu-se la rolul miş
cării comuniste internaţionale, ra
portorul sa pronunţat în favoarea 
unei atitudini deschise fată de toate 
celelalte forţe revoluţionare progre
siste şi democratice.

Arătînd că mişcarea comunistă a 
trăit în ultimii ani şi îndeosebi în 
lunile trecute, momente dificile în 
care au apărut divergenţe profunde 
care au cuprins şi probleme de prin
cipiu, L. Longo a arătat că mişcarea 
comunistă trebuie să se elibereze 
definitiv de metoda dăunătoare a a 
precierilor sumare şi a etichetări
lor. Acest pas, a spus el, este nece
sar să fie înfăptuit dacă se vrea să 
se înlesnească o confruntare sinceră 
de păreri şi de experienţă, desfăşu
rată într-o atmosferă de respect re
ciproc, fără nici un fel de amestec 
în treburile interne ale altor partide, 
pornindu-se de la premisa că nimeni 
nu este păstrătorul adevărului.

In legătură cu relaţiile dintre ţă
rile socialiste, raportorul s-a pro
nunţat în favoarea unor relaţii între 
popoare egale, libere şi frăţeşti, da
că se doreşte să se construiască o 
adevărată comunitate socialistă, ba
zată pe o prietenie din convingere 
şi de durată.

In continuarea raportului său, L. 
Longo a declarat: Considerăm că vi
itoarea conferinţă internaţională a 
partidelor comuniste şi muncitoreşti 
va fi utilă numai dacă va reuşi să 
marcheze un moment important al 
procesului de relansare a internaţio
nalismului, de care toţi avem nevoie.

Italia socialistă pentru care lup
tăm, a spus raportorul, trebuie să 
fie o ţară liberă, independentă şi 
suverană, fără ipoteci şi condiţionări 
străine, o ţară în care opţiunile po
litice vor fi hotărîte întotdeauna nu
mai de voinţa şi de interesele oame
nilor muncii‘şi ale poporului italian. 
Aceasta, numai aceasta, va fi legea 
fundamentală care va călăuzi con
struirea şi dezvoltarea noii societăţi. 
Aceasta este opţiunea noastră.

Raportorul a arătat că în sprijiütil 
comuniştilor vine ca un element im
portant de forţă, identitatea profundă 
care există între obiectivele pentru 
care luptă şi interesele naţiunii şi 
ale maselor largi populare.

în ultima parte a raportului său, 
Longo a spus că P.C.I. este un 
partid de masă, un partid care 
vrea nu numai să indice perspec
tive, ci şi să înfrunte problemele 
şi să le rezolve. Vrem să asigurăm 
pe viitor dezvoltarea democraţiei de 
partid, să actualizăm şi să reînnoim 
organizarea partidului, normele vie
ţii sale interne, metodele sale de 
muncă şi de conducere. Sarcina 
pentru care luptăm, înaintarea spre 
socialism, în democraţie şi pace, în- 
tr-o societate avansată din punct de 
vedere industrial, este o sarcină no
uă din punct de vedere istoric — a 
spus în încheierea raportului său 
secretarul general al Partidului Co
munist Italian.

Cu privire la acelaşi su- 
bieqt, săptămînalul „Sunday 
Times" scrie:

„Nimic nu poate fi mai 
umilitor şi mai nedemn de
cît impresia creată cu asi
duitate în ultimele cîteva 
zile că prestigiul şi impor
tanţa Marii Britanii urmează 
să fie judecate în funcţie de 
locul pe care preşedintele 
Nixon îl va acorda Londrei, 
în raport cu celelalte capi
tale, în cursul turneului 
său. Dacă el vine mai întii 
la Londra, aceasta ar însem
na că Anglia este ţara prin
cipală. Dacă el vine la Lon
dra la sfîrşit, aceasta ar în
semna că sîntem, ca un 
vin vechi păstrat pentru 
sfîrşitul mesei. Practic, Ni
xon nu ia în consideraţie a- 
semenea raţionamente. Pur 
şi simplu proiectata sa vizi
tă a devenit ocazia unei co
pilăreşti etalări de amor 
propriu, din fericire neîm- 
brăţişat de majoritatea lo
cuitorilor acestei ţări*.

Congresul 
scriitorilor 
din Polonia 

a luat sfîrşit
Varşovia 10 (Agerpres). — La 

Bydgoszcz a luat sfîrşit cel de-al 
17-lea Congres al scriitorilor din 
Polonia. La lucrări au participat 
delegaţi din întreaga tară, invitaţi 
din Bulgaria, R.D.G., Ungaria, 
U.R.S.S. Din România a participat 
criticul literar Georgeta Horodin
că şi scriitorul Constantin Ţoiu. 
Congresul a ales noile organe 
conducătoare ale Uniunii scriito
rilor din Polonia. Preşedinte a 
fost reales Jaroslaw Iwaszkiewicz. 
Au fost adoptate modificări la 
statutul Uniunii scriitorilor. S-a 
recomandat să se depună eforturi 
în vederea editării unei reviste 
literare a tinerilor scriitori polo
nezi şi să se acorde o atenţie 
sporită creaţiei pentru copii şi 
tineret.

B M  
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S.U.A. — Aspect din timpul unei de 
monstraţii pentru drepturi egaie î 
procesul de învăţămtnt la Bulfal«
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